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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

تنها ۱۰ درصد شیوع کووید ۱۹ را می توان برگردن صنوف انداخت؛  

شبیخون پنجم کرونا  به جان اصناف
     رئیس اتاق اصناف اصفهان : اگر این کار در اختیار استان اصفهان بود حتما اصرار می کردیم که تعطیل اصناف کار بسیار اشتباهی است
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نقدی بر افزایش پی در پی 
حقوق مدیران ؛

محکم کردن میخ 
نجومی ها در پایان 

دولت
در اصلاحات عامیانه به کســی 
که با اجبــار و زور قصد دارد کار 
و یا عملی را متداول کند تا از آن 
به بعد این شــیوه مرسوم شود 
می گویند دارد میخش را محکم 
می کند . حــالا حکایت برخی از 
مســئولان در این روزهای آخر 
دولت همین شده و با تمام تلاش 
و به هر شیوه ای شده است سعی 
دارند پایه حقوق خود را افزایش 
دهند تا با روی کار آمدن دولت 
بعدی خیالشان راحت باشد و در 
واقع به اینها می گویند  میخشان 
قایم )محکم( است یعنی  اساس 
کارش استوار است، پشتیبانش 
پر زور و قوی دارند. زیرا اگر هم، 
دولت بعدی بخواهد این حقوق ها 
را کاهش دهد دیگر نمی تواند و با 
اعتراضاتی رو به رو می شود که هم 
اکنون در برخی مشاغل دولتی پر 
درآمد و نجومی شاهد آن هستیم.

در روز های اخیر خبرهایی مبنی 
برفراهم شدن ...

با حمایت ویژه فولاد مبارکه صورت گرفت؛

امضای تفاهم نامه راه اندازی و 
تجهیز نخستین آزمایشگاه 

صنعت 4.0 میان فولاد مبارکه و 
دانشگاه صنعتی اصفهان

تفاهم نامه راه اندازی و تجهیز نخستین آزمایشگاه 
صنعت 4.0 در کشور میان شــرکت فولاد مبارکه، 
دانشگاه صنعتی اصفهان و شرکت ایریسا و با حمایت 
ویژه شــرکت فولاد مبارکه به امضا رسید. در آیین 
امضای تفاهم نامه راه اندازی و تجهیز نخســتین 
آزمایشگاه صنعت 4.0 در کشور، سید مهدی نقوی، 
معاون تکنولوژی شرکت فولادمبارکه، سید مهدی 
ابطحی، رئیس دانشــگاه صنعتی اصفهان، رسول 
سرائیان، مدیرعامل شرکت ایریسا، احمدرضا تابش، 
رئیس دانشکده برق و کامپیوتر دانشگاه صنعتی و 

جمعی از اساتید و مدیران شرکت ایریسا و ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

همه چیز در مورد »ویندوز 11« و عرضه آن به بازار فناوری
پس از افشای فایل نصب و تصاویر اولین نسخه  آزمایشی ویندوز ۱۱، بسیاری 

از کاربران متوجه شباهت ظاهری این نسخه و ویندوز ۱0 ایکس، یا به طور 
دقیق تر پروژه سان ولی )Sun Valley( شدند. سان ولی که ابتدا برای 

سیستم  عامل ویندوز ۱0X درنظر گرفته شده بود، به عنوان پروژه ای 
برای بازطراحی ظاهر ویندوز معرفی شد، نه در حد اسمی برای 

به روزرسانی سیستم  عامل.
پست مایکروسافت در وبلاگش برای اعلام به روزرسانی ماه می 

ویندوز ۱0 نیز به این شایعات دامن زد. در این پست، مایکروسافت اشاره 
کرد برخی از ویژگی های سیستم  عامل منحل شده ...
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رویـــداد

زمان برگزاری نخستین جشنواره بین المللی صنایع دستی به تعویق افتاد
جشــنواره  دبیــر 
صنایع  بین المللــی 
دســتی ایران از تعویــق دو هفته ای این 
جشنواره به دلیل ورود کشور به پیک پنجم 

کرونا خبر داد.

 نصیر ملت در نشست خبری نخستین جشنواره 
بین المللی صنایع دســتی اظهار داشت: به دلیل 
شرایط کرونایی و ورود کشور به پیک پنجم بنا بر 
جلسه ستاد استانی کرونا این جشنواره با دو هفته 

تأخیر برگزار می شود.
وی افزود: بر این اساس تاریخ این جشنواره از ۲۶ 
لغایت ۲۹ تیرماه به ۱0 لغایت ۱۳ مردادماه سال 

جاری منتقل شد.
دبیر جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران تاکید 
کرد: از ابتدا چیزی که بســیار دغدغه ما وضعیت 
فعلی شهر اصفهان بود، متأسفانه شرایط توسعه 
اصفهان و راه آن در گذشــته بر اساساً توانایی این 
اشتباه نبوده است و تعیین راه توسعه آن از صنعت 

غلط بود.

  پایه گذاری توسعه اصفهان غلط است
وی با بیان اینکه دلیل وضعیــت فعلی اصفهان 
تعیین این راه غلط بوده اســت، افــزود: آلودگی 
آب و هوا، خشــکی زاینده رود، جمعیت بیش از 
حد ظرفیت و مهاجرت بالای غلط به آن از جمله 
عواقب تعیین راه غلط توسعه اصفهان در گذشته 
بوده است، زیرا تعداد زیادی از مردم امید به صنعت 

باعث شد به این شهر سفر کنند.
ملت با تاکید بر لزوم تغییر مسیر توسعه اصفهان 
تصریح کرد: اولین اقدام مهم، اصلاح مسیر توسعه 
است، مسیری که باید مبتنی بر ظرفیت های واقعی 
یک شهر باشد و برای اصفهان می تواند از طریق 
صنعت سبز تأمین شود صنعتی که بسیار زودبازده 
است و در شهرهای بزرگ بازده خوبی داشته است.

وی ادامــه داد: با وجود طرفیــت خوب اصفهان 
توسعه پایدار در آن انجام نشده که بتواند مطالبه 
شهروندان را پاســخ دهد؛ به عنوان نمونه ناژوان 
مجموعه ای ارزشمند و دارای پتانسیل بالا است 
که تا حد زیادی مغفول مانده است و علاوه بر آن 
گردشگری طبیعی نیز در اصفهان رخ نداده که باید 

اصلاح شود.
دبیر جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران گفت: 
آن چیزی که اصفهان را در تمام دنیا مطرح کرده 
با وجود جاذبه گردشگری حضور و آثار هنرمندان 
شاخص اســت؛ با آسیب شناســی ادوار گذشته 
شورای شهر به جمع بندی رسید تمامی عوامل 

گردشــگری در کنار یکدیگر قرار بگیرند بر این 
اساس طرح اصفهان ۲0۲0 انجام شد.

  نام گذاری مسیرهای منتهی به زاینده 
رود به نام صنایع دستی

وی ادامه داد: این تغییر مســیر پایه های مختلف 
داشت اول ایجاد ظرفیت های گردشگری جدید 
در شهر که در این راســتا ۲0 مسیر گردشگری 
جدید در شهر ایجاد شد تا بتوان از مسیرهایی که 
مغفول مانده نیز استفاده کرد ولی در حال حاضر 
بار گردشگری اصفهان به دوش چند بنای تاریخی 

است و بسیاری از داشته های ما منفعل است.
ملت تاکید کرد: در شــهر اصفهــان حدود 400 
کیلومتر مادی وجود دارد که استفاده گردشگری 
از آن جز برنامه های اصلی شورای شهر بوده است 
زیرا این مادی هــا می تواند به عنوان یک طرفیت 
جدید دیده شود؛ دسته سوم کارهای شورای شهر 
اقدامات ترویجی بود که با تبلیغات فضای شهر را 
به گردشگران معرفی کنیم که مهم ترین آن نام 
گذاری تمام مسیرهای منتهی به زاینده رود به نام 

صنایع دستی اصفهان بود.
وی تصریح کرد: دسته چهارم برگزاری رویدادها در 
مسیر اصفهان ۲0۲0 است که این دسته مثل سه 
دسته اول عملی نشد که دلیل آن پاندمی کرونا بود 
اما با این وجود طرح این جشنواره از سال گذشته 
پایه ریزی شــد و ۶ بهمن ماه بــا حضور مدیران 
ملی در کاخ نیاوران رونمایی شــد و در این مدت 

فعالیت های مقدماتی در حال انجام است.

  40 هزار هنرمنــد در اصفهان از صنایع 
دستی امرار معاش می کنند

دبیر جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران با 
بیان اینکه اصفهان دومین شــهر صنایع دستی 
جهان است، اضافه کرد: در اصفهان 40 هزار هنرمند 
در رشته صنایع دستی مشغول به کار هستند و در 

کل ۶0 هزار در حوزه صنایع دستی و مرتبط با آن 
مشغول به کار هســتند و این بدان معناست که 
صنایع دستی می تواند به تنهایی بار توسعه اصفهان 

و حتی ایران را به عهده بگیرد.
وی با بیان اینکه دلیل وضعیــت فعلی اصفهان 
تعیین این راه غلط بوده اســت، افــزود: آلودگی 
آب و هوا، خشــکی زاینده رود، جمعیت بیش از 
حد ظرفیت و مهاجرت بالای غلط به آن از جمله 
عواقب تعیین راه غلط توسعه اصفهان در گذشته 
بوده است، زیرا تعداد زیادی از مردم امید به صنعت 

باعث شد به این شهر سفر کنند.
ملت با تاکید بر لزوم تغییر مسیر توسعه اصفهان 
تصریح کرد: اولین اقدام مهم، اصلاح مسیر توسعه 
است، مسیری که باید مبتنی بر ظرفیت های واقعی 
یک شهر باشد و برای اصفهان می تواند از طریق 
صنعت سبز تأمین شود صنعتی که بسیار زودبازده 
است و در شهرهای بزرگ بازده خوبی داشته است.

  گردشگری طبیعی در اصفهان مغفول است
وی ادامــه داد: با وجود ظرفیــت خوب اصفهان 
توسعه پایدار در آن انجام نشده که بتواند مطالبه 
شهروندان را پاســخ دهد؛ به عنوان نمونه ناژوان 
مجموعه ای ارزشمند و دارای پتانسیل بالا است 
که تا حد زیادی مغفول مانده است و علاوه بر آن 
گردشگری طبیعی نیز در اصفهان رخ نداده که باید 

اصلاح شود.
دبیر جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران گفت: 
آن چیزی که اصفهان را در تمام دنیا مطرح کرده 
با وجود جاذبه گردشگری حضور و آثار هنرمندان 
شاخص اســت؛ با آسیب شناســی ادوار گذشته 
شورای شهر به جمع بندی رسید تمامی عوامل 
گردشــگری در کنار یکدیگر قرار بگیرند بر این 

اساس طرح اصفهان ۲0۲0 انجام شد.
وی افزود: در این جشــنواره ۳۵ همای زرین به 

هنرمندان منتخب اهدا خواهد شد.

مهر
گــــــزارش

دفتر توسعه پایدار، مدیریت 
مصرف و مطالعات اجتماعی 
صنعت آب و فاضلاب کشور در 

آبفای استان اصفهان تشکیل شد .
مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان در مراسم 
معرفی مدیر این دفتر گفت: اهمیت مســئولیت 
اجتماعی و رویکرد تخصصی در حوزه مطالعات 
اجتماعی از اهداف مهم تشکیل دفتر توسعه پایدار، 

مدیریت مصرف و مطالعات اجتماعی است.
هاشــم امینی، پیش بینــی و ارزیابــی تأثیرات 
اجتماعی طرح ها و برنامه هــا را یکی از اهداف راه 
اندازی این دفتر برشمرد و اظهار داشت: مطالعه 
مسائل اجتماعی مرتبط با اجرای پروژه های آبفا 
در ســطح اســتان یکی از رویکرد های مهم این 

بخش است.
وی با بیان این که چشم انداز اجتماعی طرح ها و 
برنامه ی آبفا باید در این دفتر ترسیم شود، افزود: 
با مطالعات اجتماعی که در این دفتر انجام خواهد 

شــد، باید راهبردهایی برای به حداقل رساندن 
پیامدهای اجتماعی فعالیت های عمرانی و توسعه 

ای درون و برون شهری آبفا تدوین شود.
مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان خاطر نشــان 
ساخت: پژوهشگران و کارشناسان مسائل اجتماعی 
در حوزه های مختلف در شهرها و روستاها، طرح ها 

و برنامه های صنعت آبفا را مورد تحقیق و بررسی 
قرار دهند .

امینی به ارتقای فرهنــگ مدیریت مصرف آب و 
افزایش سطح آگاهی مردم پیرامون منابع آبی اشاره 
کرد و بیان داشت: از طریق گفتگوهای اجتماعی 
و فرهنگی با نهادهای مدنی، انجمن های علمی و 
رسانه ها می توان مصرف آب را توسط بهره برداران 

مدیریت کرد.
وی شناسایی چالش های زیست محیطی قبل از 
اجرای طرح های آبفا را ضروری برشــمرد و اعلام 
کرد: تا قبل از تشکیل این دفتر هم مسائل زیست 
محیطی طرح ها مورد مطالعه و بررسی قرار می 
گرفت اما از این به بعد این کار با انسجام بیشتری 

دنبال شود.
در پایان این مراسم سعیده سعیدی به عنوان مدیر 
دفتر توســعه پایدار، مدیریت مصرف و مطالعات 
اجتماعی شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 

معرفی شد.

تشکیل اولین دفتر توسعه پایدار، مدیریت مصرف و مطالعات اجتماعی کشور در آبفای اصفهان

مدیرعامل آب و فاضلاب استان اصفهان : اهمیت مسئولیت اجتماعی و رویکرد تخصصی در حوزه مطالعات 
اجتماعی از اهداف مهم تشکیل دفتر توسعه پایدار، مدیریت مصرف و مطالعات اجتماعی است. اخبار اصفهان

گــــــزارش
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بازار طلا و سکه 1400/4/15 ساعت 16:35

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,819,00010,906,000قدیم

سکه طرح 
10,581,00010,631,000جدید

5,800,0005,900,000نیم سکه

3,760,0003,775,000ربع سکه

2,272,0002,312,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,618,0004,456,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,066,1001,029,200 عیار

طلای آب شده 
4,620,0004,460,000نقدی

یک گرم طلای 
241,420,8001,373,900 عیار

آگهي برگزاري مناقصه عمومي
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانکاران 

واجد شرایط واگذار نماید .

شماره 
محل تامین موضوع مناقصهمناقصه

اعتبار
مبلغ برآورد 

)ریال(
مبلغ تضمین

)ریال (

400-2-105
و  تعمیر  و  برداری  بهره  عملیات 
نگهداری تاسیسات تصفیه خانه 

آب گلپایگان
7.706.973.793361.209.000جاری

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : 15:00 روز شنبه به تاریخ 1400/05/02
تاریخ گشایش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1400/05/03

دریافت اسناد : سایت اینترنتي
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان       

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات
شماره تلفن گویا:  36680030-8- 031

)  داخلي 384  (
نام روزنامه: اخبار اصفهان                                                           تاریخ انتشارنوبت اول: 16 / 4  / 1400
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برگزاری پنجمین جلسه نهضت روشنگری در مخابرات منطقه اصفهان    
به همت پایگاه مقاومت بسیج مخابرات منطقه اصفهان، پنجمین جلسه نهضت روشنگری با موضوع تمدن مهدوی در این مجموعه برگزار گردید .

به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان، در این مراسم که  بصورت حضوری و ویدئو کنفرانسی در سالن جلسات غدیر برگزار شد ؛ حجت 
الاسلام حامد جدیدی به بیان ابعاد مختلف تمدن مهدوی و پاسخ به شبهات پیرامون این موضوع پرداخت. لازم به ذکر است این نشست با حضور 
فرمانده و اعضای پایگاه مقاومت بسیج مخابرات اصفهان، مدیران و روسای شهرستان های این مجموعه  برگزار شد. گفتنی است این سلسله جلسات در قالب پنج نشست 

به صورت ماهیانه با محوریت تمدن مهدوی برگزار خواهد شد.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...شــرایط  برای افزایش حقوق 
جدید مدیران شــنیده می شود. 
هیئــت وزیــران در جلســه 
1400/4/9 به پیشنهاد سازمان 
اداری و استخدامی کشور و تأیید 
شورای حقوق و دستمزد افزایش 
حقوق مدیــران را تصویب کرد.  
افزایــش »فوق العــاده« مدیران 
در حالی از ســوی دولت تصویب 
شده اســت که چند روز قبل نیز 
هیئت دولت به پیشنهاد سازمان 
برنامه و بودجه، ســازمان اداری 
و اســتخدامی و همچنین وزارت 
نفت، سقف 2.5 میلیون تومانی 
افزایش حقوق را عملًا تغییر داد. 
بر این اساس در حالی که در قانون 
بودجه 1400 تصویب شــده بود 
ســقف افزایش حقوق و مزایای 
کارمندان دولت در ســال جاری 
2.5 میلیون تومان باشــد، دولت 
مصوب کرده اســت که این رقم 
صرفاً محدود به بخشی از حقوق و 
مزایای پرداختی به آنها باشد و در 
سایر بخش ها یعنی فوق العاده ها و 
مزایای مندرج در حکم کارگزینی  
دولت مجاز باشد حقوق و مزایای 

کارمندان دولت را افزایش دهد.
با خواندن این اخبــار اینگونه بر 
می آید که حقوق همه کارمندان 
دولت افزایــش یافته باشــد اما 
متاسفانه همه شامل این افزایش 
حقوق نشــده اند.  درحالی که بر 
اساس مصوبه اخیر دولت، موانع 
افزایش حقــوق برخی کارمندان 
دولت مرتفع شده است، همچنان 
مباحثــی در خصــوص افزایش 
حقــوق کارگران شــرکت های 
پیمانکاری مشــمول قانون کار 

پابرجاست.
 به صورت ســاده تــر اینکه در 
خصوص افزایــش حقوق برخی 
کارمندان، سقفی لحاظ شده بود 
که با مصوبه اخیر دولت بخشــی 
از موارد مذکور اصلاح شــد. اگر 
بخواهیم یک جمع بندی کلی از 
آخرین وضعیــت افزایش حقوق 
کارگران زیر مجموعه شرکت های 
پیمانــکاری و نیروهای رســمی 
داشته باشیم، باید تاکید کرد عملا 
تا این لحظه ظرفیتی برای افزایش 
حقــوق کارگران شــرکت های 
پیمانکاری فراهم نشده است اما 
حقوق برخی کارمنــدان دولت 

افزایش یافته است.
این واکنش هــا در پی اعتراضات 
شدید کارمندان شرکت نفت در 
سراسر کشــور انجام شده است. 
در واقع موضوع از این قرار اســت 
که در قانون بودجه 1400 سقف 
حقوق کارکنان رســمی وزارت 
نفت و شرکت های تابعه با استناد 
به قانون مدیریت خدمات کشور از 
21 برابرِ حداقلِ حقوق به 15 برابرِ 
حداقلِ حقــوق قانون اخیرالذکر 
کاهش پیدا کرده اســت. بدین 
صورت تعداد زیــادی از کارکنان 
عملیاتــی صنعت نفــت که در 
شرایط طاقت فرســایی مشغول 
خدمت هســتند در سال جاری 
حقوق کمتری نسبت به سال های 
گذشــته دریافت کردنــد. یعنی 
حقوق شان نه تنها افزایش نیافت 

بلکه کاهش هم پیدا کرد.
البته برخــی از کارمنــدان این 
شرکت در شرایط طاقت فرسایی 
کار می کنند اما بد نیست یادآوری 
شود در حال حاضر جوانان کشور 
ما با کمتر از این حقوق ها حاضر 
به کار هستند ولی شرایط کاری 
برایشــان فراهم نیست پس بهتر 
است به جای اینکه هر روز حقوق 
شرکت نفتی ها را افزایش دهیم 
به فکر بیکاران جامعه باشــیم تا 
اندکی از زخم های نسل جوان و 
خانواده های مستاصلشان التیام 

یابد.
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شرکت های فناور صنعت نفت و گاز در اصفهان چهار برابر می شود
رییس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: شرکت های دانش بنیان و فناور صنعت نفت و گاز در اصفهان 
با ایجاد پردیس مشترک نفت در این شهرک، چهار برابر خواهد شد. جعفر قیصری افزود: با ایجاد پردیس 
مشترک صنعت نفت در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، در صدد هستیم تا تعداد شرکت های فناور و 
دانش بنیان فعال در این بخش در پنج سال آینده افزایش یابد و به جایگاه نخست و ممتاز در این زمینه در 

کشور برسیم. وی اظهار داشت: توافق نامه ایجاد نخستین پردیس مشترک صنعت نفت بین شهرک علمی 
و تحقیقاتی اصفهان و پارک نوآوری و فناوری نفت و گاز وزارت نفت در خرداد سال جاری با هدف ساماندهی و 

تمرکز فعالیت های کارآفرینی و نوآوری و توسعه تجاری سازی فناوری بین طرفین منعقد شد. قیصری با بیان اینکه 
وزارت نفت، فناوری و نوآوری را یکی از اولویت های خود قرار داده است، اظهار داشت: راه اندازی پردیس های مشترک یکی 

از قالب های همکاری وزارت نفت با مجموعه های دانش بنیان در این پیوند است که نخستین پردیس در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
ایجاد می شود. وی با اشاره به سابقه طولانی و ظرفیت بالای شرکت های فناور مستقر در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان در صنعت نفت و 
گاز، خاطرنشان کرد: در زمان حاضر ۸0 شرکت دانش بنیان و فناور مرتبط با صنعت نفت و گاز در این شهرک فعال است که 21 شرکت در زُمره 

سازندگان صنعت نفت و مورد تایید وزارت نفت و ۳5 شرکت به طور مستقیم در زمینه نفت، گاز و پتروشیمی فعالیت دارند.

دلالی و واسطه گری در کل زنجیره فولاد باید حذف شود
معاون خرید ذوب آهن اصفهان گفت: دلالی و واسطه گری در کل زنجیره فولاد باید حذف شود، راهکاری 
باید برای تامین پایدار مواد اولیه پیش بینی شود و کشف قیمت در بورس کالا باید براساس عرضه کالا در 
بورس باشد. محمد جعفر صالحی در همایش تعامل سنگ آهن و فولاد در تالار بورس در محل هتل المپیک، 
اظهار کرد: ذوب آهن بزرگترین تولید کننده مقاطع تبدیل فولاد در غرب آسیا است و امروز با تولید ریل ملی 

و محصولات با ارزش افزوده بالاتر در تلاش است تا جایگاه واقعی خودش را بیابد.
وی افزود: ذوب آهن سه ورودی برای تولید چدن دارد، در سال های گذشته کمیته پشتیبانی زغال سنگ در 

ایمیدرو به قیمت  گذاری می پرداخت، اما از سال 9۷ پذیرفته شد قیمت زغال  سنگ به شمش خوزستان متصل 
شود و ضریب 2۶.5 درصد برای آن در نظر گرفته شد.

صالحی خاطرنشان کرد: همین مسئله در سال گذشته افزایش هزینه حدود 1500 میلیارد تومانی را برای ذوب آهن به دنبال داشت، 
سیاست گذاریی که امروز همه به نوعی معترض به آن هستند، اما راهی بی بازگشت است. وی اظهار کرد: این مسئله سبب شد تا در سال های 
گذشته شرکت های معدنی به سمت فولاد سازی و فولاد سازان به فاز اکتشاف معدن ورود کنند، از جمله ذوب  آهن به موضوع اکتشاف ورود کرد 

که کاری هزینه بر و پر ریسک است که در اصل باید توسط حاکمیت و نه توسط بخش خصوصی انجام شود.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 مگر کرونا تنها در بازار و 
بین کسبه وجود دارد؟ از 
دولت می خواهم در این 
شرایط سخت اقتصادی 

کمک حال ما باشند 
چرا که واقعا فشارهای 
اقتصادی، چک، بیمه، 

مالیات، اجاره و ...ما را از 
زندگی سیر کرده است

اعلام تعطیلی اصناف در 
زمان اعلام پیک کرونا راه 
حل مناســبی برای برون 
رفت از اپیدمی نیست، چرا 
که باید به خساراتی که در 
طول مدت تعطیلی به آنها 
وارد می شــود فکر کرد، 
کسبه در این مدت درآمدی برای تامین 

مخارج زندگی ندارند.
 بررسی های میدانی خبرنگار تسنیم از 
وضعیت بازار و صنوف مختلف در کلانشهر 
اصفهان، حاکی از این اســت که تمامی 
اصناف به علت داشتن مشکلات فراوان 
مالی از وضعیت کاسبی ناراضی هستند 
و تعطیلی اصنــاف را گزینه خوبی برای 
کنترل کرونا نمی دانند و معتقدند باید فکر 
دیگری کرد چرا که هر روز بسته شدن در 
مغازه با قطع درآمد آنها مصادف می شود.

    چرا خیــال می کنند تعطیلی 
اصناف به منزله مدیریت کروناست؟

 محمد احمدی از فروشندگان لباس زنانه 
و بچگانه از چک های برگشتی، قسط های 
وام، اجناس مانــده در مغازه، هزینه های 
آب و برق، مالیــات و از همه مهم تر نحوه 
گذران زندگی با شــرایط گرانی و بدون 
درآمد صحبت می کند و می گوید: از وقتی 
ویروس کرونا شیوع پیدا کرد، آنطور که 
باید و شاید مشتری نداریم گاهی مواقع 
هم که پیک بیماری اعلام می شود اولین 
فکری که به ذهن دولت می رسد تعطیلی 
اصناف اســت ولی نمی دانم چرا خیال 
می کنند تعطیلی اصناف به منزله مدیریت 
کروناست واقعا فکر تامین مخارج زندگی 

ما نیستند.

 اجــاره مغــازه و خانــه را از کجــا
 بیاوریم؟

مهدی یاوری از دیگر کاسبانی است که به 
قول خودش با 4 سر عائله پشت در نشین 
مردم است، با دلی پر از تصمیم مسئولان 
مبنی بر تعطیلی اصناف، گفت: ماهانه باید 
اجاره خانه و مغــازه بدهم، تهیه مخارج 
مایحتاج خانه، وسایل مغازه، پول آب، برق، 
گاز، تلفن، چک های سر رسیده، قسط و 

...را چگونه با مغازه بسته پرداخت کنم؟
وی ادامه داد: مگر کرونا تنها در بازار و بین 
کسبه وجود دارد؟ از دولت می خواهم در 
این شرایط سخت اقتصادی کمک حال ما 
باشند چرا که واقعا فشارهای اقتصادی، 
چک، بیمه، مالیــات، اجــاره و ...ما را از 

زندگی سیر کرده است.
این فروشــنده افزود: ما کاسبان آخر ماه 
حقوق دریافت نمی کنیم تا خیالشــان 
راحت باشد هر روز که مغازه ما بسته شود 
آن روز هیچ درآمدی نداریم و نمی دانیم 

جواب زن و بچه هایمان را بدهیم.

   نقش اصناف در انتقال کرونا تنها 
10 درصد است

رئیس اتاق اصناف اصفهان، با اشــاره به 
اینکه نقش اصناف در انتقال کرونا تنها 
10 درصد است، اظهار داشت: اینکه دولت 
بخواهد هزینه قرمز شدن شــهرها را از 

اصناف بگیرد کار بسیار اشتباهی است.
رسول جهانگیری افزود: »می گویند آنچه 
که به جایی نرسد، فریاد است« ما از ابتدای 
کرونا فریاد زدیم اصناف را تعطیل نکنید، 
متاسفانه دولت کم هزینه ترین راه را برای 

خودش انتخاب می کند.
رئیس اتاق اصناف اصفهان با بیان اینکه 
آیا اصناف علت به وجود آمدن پیک های 
کرونا هستند، گفت: هر وقت پیک بیماری 
اعلام می شــود اولین کاری که می کنند 
تعطیلی اصناف اســت، مگر آنها عامل 

کرونا هستند؟
وی ادامــه داد: مراکــز تجمعی، کنکور، 
مراسم و دورهمی های خانوادگی و فامیلی 
و مسافرت ها باعث افزایش انتشار ویروس 
می شوند ولی به محض اینکه آمار کرونا بالا 

می رود سراغ اصناف می آیند.
جهانگیری تصریح کرد: دولت نباید اصناف 
را تعطیل کند بلکه باید افزایش رعایت 
پروتکل ها را افزایش بدهد، هوشمند سازی 
کند، چرا که بستن واحدهای صنفی راه 
حل برون رفت این مشــکل نیست باید 
واحدهای صنفی که از شــیوه نامه های 
بهداشتی اســتفاده نمی کنند، تعطیل 

شوند.
رئیس اتاق اصناف اصفهان با اشــاره به 
اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی برای 
همه اقشار جامعه ضروری است، گفت: 
اصناف هم باید ضمن استفاده از ماسک 
و پلاستیک های حائل مشتری و کاسب،  
فاصله اجتماعی مشتریان در مغازه را  نیز 

حفظ کنند.
وی افزود: تعطیل کــردن اصناف، ظلم 
بزرگی است که در شرایط فعلی اقتصادی 
به آنها می شــود و تا اصناف می آیند کار 
کنند و کم کم روی غلطک بیفتند دوباره 
اعلام تعطیلی می کننــد و این تصمیم 
ضربه محکمی به اصناف می زند و واقعا 

جبران ناپذیر است.
جهانگیری خاطرنشــان کــرد: عامل 
موج جدیــد کرونا که اصناف نیســتند 
که اکنــون اصناف آن را بایــد پرداخت 
کنند، موج جدید به واســطه تجمعات 
و  برگزاری مراسم های مختلف به وجود 
آمده که اکنون نیست فقط باید رعایت 
دستورالعمل های بهداشــتی را در نظر 
بگیرند. برگزاری تجمعات، همایش ها، 
سخنرانی ها و ... حذف شــوند نه اینکه 
اصناف را تعطیل کنند. رعایت پروتکل ها 
را مد نظر قرار دهند مــا هم رصد میزان 
رعایت دستورالعمل های اصناف را انجام 

می دهیم.
رئیس اتاق اصناف اصفهان با بیان اینکه 
کرونا بحث منطقه ای نیست، گفت: اگر این 
موضوع استانی بود حتما مدیران متفکر 
اصفهان ایده ای بالاتر از ایده کشــوری 
داشتند که حداقل بتوانند به عنوان پایلوت 
به بقیه ثابت کنند، اگر این کار در اختیار 
استان اصفهان بود حتما اصرار می کردیم 
که تعطیل اصناف کار بســیار اشتباهی 

است.
وی ادامه داد: با تعطیل شدن اصناف عملا 
به عنوان تابلوی اعلام خطر از آنها استفاده 
می شود تا مردم بترسند و بگویند وقتی 
اصناف تعطیل هستند حتما خطر بزرگی 
وجــود دارد اگر تصمیم گیری اســتانی 
بود هر اســتانی با توجه به ظرفیت های 
مدیریتی خودش بهتر عمل می کرد ولی 
این تصمیم ملی اســت و توســط ستاد 
 ملی کرونا گرفته می شود که اشتباهات

 بسیاری دارد.

تنها ۱۰ درصد شیوع کووید ۱۹ را می توان برگردن صنوف انداخت؛  

شبیخون پنجم کرونا  به جان اصناف

بعد از اعلام موج جدید کرونا، تعطیلی اصناف اولین خبری است 
که اعلام می شود اما این تعطیلی چقدر موثر است و چه خساراتی 

به این قشر وارد می کند؟ 
با ورود ویروس منحوس کرونا به کشور و پاندمی شدن آن، ستاد 
ملی مقابله با کرونا اقداماتی در راستای کنترل و جلوگیری از 
شیوع بیشتر آن انجام داد. تعطیلی اصناف یکی از این اقداماتی 
بود که در پیک های بیماری صورت گرفت و هر چند آنها اطاعت 
کردند و مغازه هایشان را بســته نگاه داشتند ولی مشکلات 
معیشتی بسیار زیادی را در این شرایط سخت اقتصادی برای 

آنها به دنبال داشت.

       رئیس اتاق اصناف اصفهان : اگر این کار در اختیار استان اصفهان بود حتما اصرار می کردیم که تعطیل اصناف کار بسیار اشتباهی است

تسنیم
گـــزارش
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پیشرفت فیزیکی 60 درصدی اجرای 
طرح فیبرنوری در منطقه اصفهان

طرح کابل گذاری فیبرنــوری حدفاصل 
مراکز انتقال نفت شماره های ۵ و 6 مارون به 
اصفهان تاکنون 60 درصد پیشرفت فیزیکی 

داشته است.

معاون مخابرات شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران ـ منطقه اصفهان 
گفت: این طرح از شهریور پارســال از کیلومتر 205 )گردنه تلف گیر( در 
مسیری صعب العبور به طول حدود 45 کیلومتر آغاز و تاکنون در حدود ۳۷ 
هزار متر حفاری از کیلومتر 205 الی 222 )روستای قیصری( در حریم خط 
لوله نفت و از کیلومتر 209 تا مرکز انتقال نفت شماره ۶ در مجاور خط لوله 

گاز اجرا شده است.
علیرضا عطار افزود: حفاری، کابل گذاری، اجرای خاک سرندی زیر و روی 
کابل به متراژ ۳۶ هزار متر، لوله گذاری در آبراه های دائمی و فصلی، 10 عدد 
کراس با لوله نفت و گاز، اسلب گذاری و بتن ریزی، عبور از جاده های اصلی 

و دسترسی روستایی در مسیر کانال از دیگر مراحل اجرای این طرح است.

مدیر دیسپاچینگ شرکت توزیع برق استان اصفهان:

زمان دقیقی را نمی توان برای پایان 
خاموشی ها در اصفهان اعلام کرد

مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق 
شرکت توزیع برق استان اصفهان گفت: 
قطع برق و خاموشی ها تابع نیاز شبکه 
است و زمان دقیق و مشــخصی را نمی توان برای پایان آن 

اعلام کرد.

حسین شکرالهی مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع 
برق استان اصفهان گفت: مدیریت شبکه برق توانیر به منظور ثبات و 
پایداری شبکه برق کشور مجبور به اعمال مدیریت اضطراری بار در 
زمان افت فرکانس ودر زمان افزایش بی رویه مصرف انرژی برق، در 

مناطق مختلف کشور می شود.
او ادامه داد: خشکسالی بی ســابقه موجب کاهش قابل توجه ذخائر 
 آب ســد ها و در نتیجه کاهش تولید نیروگاه های برق آبی کشــور 

شده است.
مدیر دیســپاچینگ و فوریت های برق شــرکت توزیع برق استان 
اصفهان اظهار کرد: هماهنگی با امور برق شهرســتان ها نسبت به 
توافق با صنایع برای اســتفاده از طرح های کاهش بار 90 درصدی 
در یک روز از ســاعت 12 تا 1۷، کاهش بار 50 درصدی در 2 روز از 
ساعت 12 تا 1۷، کاهش بار 20 درصدی در پنج روز از ساعت 12 تا 
1۷ و اعمال مدیریت اضطراری بار مطابق جدول از ساعت 12 تا 1۷ 

از جمله فعالیت های دیسپاچینگ در مدیریت اضطراری بار است.
او اضافه کــرد: برنامه ریــزی دقیــق در گروه بندی مشــترکان 
عمومی به گروه های گرمســیری و غیر گرمسیری و اعمال نکردن 
مدیریت اضطــراری بار در ســاعت های بعداز ظهر به مشــترکان 
گرمســیری، همچنین هماهنگــی برنامه قطــع کنتور های فهام 
کشــاورزی، بلوک ۸0 و فیدر های کشــاورزی برای اعمال نکردن 
خاموشی متعدد به مشترکان کشــاورزی و هماهنگی با مشترکان 
اداری غیر ســاختمانی برای کاهــش بار مواقع مورد نیــاز از دیگر 
 فعالیت هــای دیســپاچینگ و فوریت هــای برق شــرکت توزیع

 برق است.
درچند روز اخیر قطع برق گســترده ای در نقــاط مختلف اصفهان 
اعمال شده است و شهروندان این خطه در اوقات مختلف شبانه روز و 

زمان های متفاوت در خاموشی بسرمی برند.

ارتباطــــات

انـــرژی

بازار گلشن اصفهان در عهد قدیم
از سری عکس های ارنست هولستر
برگرفته از کتاب »میراث اصفهان - قاجار تا پهلوی به روایت تصویر«

اصفهان
قدیم

بــــازار

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان اصفهان مطرح کرد؛

سوداگری و فرار مرغ از بازار اصفهان
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان 
اصفهان با تاکید بر اینکه فروش مرغ با شماره ملی، اقدامی 
برای حمایت از مصرف کننده و جلوگیری از سوداگری در 
بازار مرغ است، گفت: چه بخواهیم، چه نخواهیم، شاهد جابجایی و فرار مرغ بین 
استان ها هستیم، بنابراین هر چه تلاش کنیم گوشت مرغ به اندازه نیاز بازار باشد، 

اما نمی توان تضمین کرد که افراد سودجو مرغ را به سایر استان ها نبرند.

حسین ایراندوست در خصوص کمبود مرغ در بازار اصفهان، اظهار کرد: همواره به دلیل تفاوت 
قیمت بین گوشت مرغ با سایر فراورده های پروتئینی همچون ماهی و گوشت قرمز، اقبال 
مردم برای مصرف این محصول بیشتر شده و این اختلاف قیمت به نوعی کار را برای تنظیم بازار 
دشوار کرده است. وی با بیان اینکه خوشبختانه استان اصفهان تا به امروز توانسته متناسب با 
نیاز خود مرغ تولید کند، افزود: زمانی که گوشت مرغ استانی ارزان تر از دیگر شهرها باشد، چه 
بخواهیم، چه نخواهیم، شاهد جابجایی مرغ بین استان ها هستیم و به نوعی ممکن است فرار 
گوشت مرغ داشته باشیم، بنابراین هر چه تلاش کنیم گوشت مرغ به اندازه نیاز بازار باشد، اما 

نمی توان تضمین کرد که افراد سودجو مرغ را به سایر استان ها نبرند.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشــاورزی استان اصفهان با اشاره به سوداگری 

در بازار مرغ، گفت: اگر قرار باشد گوشت مرغ بین شهرستان ها و استان ها جابجا شود، باید 
با مجوز دامپزشکی باشد و اکنون نیز مجوز رسمی برای خروج مرغ نداده ایم، اما با توجه به 
تفاوت قیمت مرغ بین برخی استان ها ممکن است از مبادی غیررسمی جابجایی گوشت 

مرغ انجام شود.
وی همچنین با اشاره به تفاوت قیمت بین مرغ قطعه بندی شده و مرغ گرم و کامل، گفت: 
اگرچه تلاش بر ورود مرغ کامل به مغازه ها است، اما ممکن است برخی افراد سودجو مرغ را 
بعد از قطعه بندی در مغازه ها عرضه کنند، بنابراین سازمان صمت برای تنظیم بازار، ناگزیر 
به عرضه مرغ در سامانه رهتاب و نه با کارت ملی برای مدیریت بازار مصرف و جلوگیری از 

سوداگری در بازار مرغ شده است.
ایراندوست درباره دلیل گرفتن شماره ملی برای خرید مرغ در برخی مراکز فروش و مغازه ها، 
گفت: این کار برای مدیریت بازار مصرف انجام می شود، اما باید توجه داشت اگرچه سرانه 
مصرف مرغ هر فرد در سال ۳2 کیلوگرم است، اما در فرایند توزیع مرغ از طریق رهتاب و یا 

اخذ شماره ملی، هر فرد بالغ می تواند هفته ای ۶ کیلوگرم مرغ خرید کند.
وی توضیح داد: به عنوان مثال اگر سن اعضای خانواده ای چهار نفره بالای 20 سال باشد، 
این خانواده در هفته سهمیه خرید 24 کیلوگرم گوشت مرغ را دارند که در ماه حدود 100 

کیلوگرم می شود، در حالیکه سرانه مصرف مرغ این تعداد نفر 120 کیلوگرم است.

ایسنا
خـــبــــر

باشگاه خبرنگاران
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر



کندی واکسیناسیون در کشور
معاون مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت اظهار کرد: وظیفه اصلی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت توزیع واکسن 
و نظارت بر برنامه های واکسیناسیون است.او با اشاره به اینکه وظیفه ما از جایی شروع می شود که واکسن به دستمان برسد، گفت: در مقاطعی 
مطرح شده بود که تا آخر خرداد ۱۰ میلیون دز واکســن برکت به دست وزارت بهداشت می رســد، اما بنا به دلایل مختلف این اتفاق نیفتاده 
است.عرشی با اشاره به اینکه تعداد واکسن های برکت که به دست ما رسیده به مراتب خیلی کمتر از آن چیزی است که مطرح شده بود، گفت: 
امیدواریم واکسن به تعداد بالا به دست ما برسد لذا هر تعداد که به دست ما برسد سریع توزیع خواهیم کرد.معاون مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت با اشاره به وضعیت واکسیناسیون در کشور افزود: متاسفانه در مقاطعی واکسن های وارداتی با تعلل وارد کشور شد و شاهد 
ازدحام برخی از مردم در مراکز بهداشتی و درمانی بودیم، اما در طول یک هفته گذشته وضعیت به مراتب بهتر شده است.او ادامه داد: سیستم 
بهداشتی کشور توانمندی و توانایی تزریق واکسن بیشتر را دارد، چون واکسن به دست ما نرسیده مسئله به این شکل رخ داده است، جزئیات 
واردات واکسن را معاونت غذا و دارو مطلع است، حوزه بهداشت فقط توزیع کننده و تزریق کننده است.معاون مرکز مدیریت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشت گفت: واکسیناسیون فاز اول تا حدود زیادی تکمیل شده است. طبق آمار در استان یزد بیش از ۷۰ درصد گروه های سنی ۷۰ 
الی ۸۰ سال واکسن را دریافت کردند.عرشی بیان کرد: تاکنون حدود ۶ میلیون دز واکسن تزریق کردیم و امیدواریم بتوانیم به ۱۲ میلیون دز 

برسیم به شرط اینکه به اندازه کافی واکسن در اختیار ما قرار بگیرد.

واکسن برکت در مقابل ویروس  آلفا و بتا اثربخشی دارد
مجری طرح کارآزمایی بالینی واکسن برکت گفت: این واکسن در برابر دو نوع ویروس جهش  یافته کرونا کارایی دارد. مینو محرز، متخصص 
بیماری های عفونی و مجری طرح کارآزمایی بالینی واکسن برکت  اظهار کرد: کارآزمایی بالینی مرحله اول، دوم و سوم واکسن برکت را طی 
کرده ایم.او افزود: در واکسن برکت توانستیم هر ســه مرحله را با رعایت ضوابط بین المللی و حتی بیشتر از آن انجام دهیم و آخرین تزریق 
مرحله سوم را سپری کردیم تا بتوانیم مقاله به مجلات خارجی ارائه دهیم، تا بتوانیم مجوز های بین المللی را هم دریافت کنیم.این متخصص 
بیماری های عفونی با اشاره به اینکه خیلی از همکارانمان می گویند که چرا مقاله ای درباره واکسن برکت ارائه نداده ایم، ادامه داد: باید بگوییم 
که مقاله برای مجامع و مراکز بین المللی ارائه می شود لذا برای استفاده در داخل تمام داده ها نیز به وزارت بهداشت ارائه شده است.او با بیان 
اینکه این واکسن به وزارت بهداشت تحویل داده شده و باید وزارت بهداشــت برای واکسیناسیون تصمیم بگیرد، گفت: زیرساخت ها برای 
تزریق واکسن در ایران بی نظیر است، اما باید سرعت واکسیناسیون در ایران بالا برود.محرز تاکید کرد: واکسن برکت بر روی جهش های بتا 

و آلفا موثر است، اما هنوز در خصوص نوع دلتا نتوانستیم به نتیجه ای برسیم.
او تصریح کرد: واکسیناسیون در کشور ما به کندی انجام می شود و مردم کلافه شده اند. در روز های اخیر شاهد بودیم که برخی برای تزریق 
واکسن به کشور ارمنستان می روند، ولی ما نمی دانیم که آن ها چه واکسنی را دریافت می کنند، امیدواریم واکسنی که در ارمنستان دریافت 

می شود مورد تایید مجامع بین المللی باشد.

سلامت
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پژوهشگر و جامعه شناس سلامت گفت: نظام سلامت یک سری 
برنامه ها و وعده هایی مطرح می شــود که به هیچ کدام از آنها 
متاسفانه عمل نمی شود و اگر هم به آن موارد عمل شود به غیرقابل 

انتظارترین نوع عمل می شود.

ایلنا
گزارش
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کاظمــی«  »ســیمین 
پژوهشگر و جامعه شناس 
ســلامت دربــاره تبعات 
اجتماعی روند نامطلوب 
واکسیناسیون در کشور 
بیان کرد: اول باید به این 
اشاره کنم که هر چه روند 
واکسیناسیون به تعویق بیفتد، کنترل 
این همه گیری طولانی تر می شــود، 
بنابراین این بحــران ادامه دار خواهد 
شد.الان هم که می بینیم موج پنچم 
کرونا شروع شــده و مراکز درمانی و 
بیمارستان ها به شدت شلوغ هستند، 
ایــن موضوع خودش به بدتر شــدن 

شرایط کمک می کند.
به بسیاری از وعده های تزریق 

واکسن عمل نشد
کاظمی افــزود: موضــوع دیگر این 
اســت که در نظام سلامت یک سری 
برنامه ها و وعده ها مطرح می شود که 
به هیچ کدام از آنها متاســفانه عمل 
نمی شود و حتی اگر هم به آن موارد 
عمل شود به غیرقابل انتظارترین نوع 
عمل می شــود، مثل واکسیناسیون 
سالمندان که اگرچه جزو گروه های 
اول تزریــق بودند، اما هنــوز به طور 
کامل این گــروه پرخطر واکســینه 
نشــده اند.وی گفت: از تبعات چنین 
موضوعی این خواهد بود که نارضایتی 
عمومــی در زمینه واکسیناســیون 
بیشتر می شــود و مردم دیگر منتظر 
برنامه های دولــت نمی مانند، دقیقا 
مثــل همیــن الان که بــرای انجام 
واکسیناسیون به کشــورهای دیگر 
می روند، در واقع کســی که دستش 
برســد، بــرای جان خــودش کاری 
می کند تــا واکسیناســیون را انجام 
دهد، اما کسی که دستش کوتاه است 
با نارضایتی و خشم در انتظار واکسن 

می ماند.
تهدید سلامت ســالمندان در 

صف های طولانی واکسیناسیون
کاظمی با اشاره به وضعیت نامطلوب 
نوبت دهــی بــه ســالمندان بــرای 
تزریق واکســن، ادامه داد: در رابطه 
با سالمندان باید اشــاره کرد که اول 
سلامت جسم آنها در این ماجرا مطرح 
است که این افراد مجبور هستند، در 
صف هایی که زیر آفتاب اســت قرار 

گیرند که همین فضا برای سالمندان 
پرخطر است، چون در معرض ویروس 
قــرار می گیرند. خیلــی از این افراد 
بیماری های زمینه ای دارند و باید در 
مدت طولانی در گرمای آفتاب منتظر 
باشند. در گذشته در مواردی جلوی 
درب منازل تست کرونا می گرفتند، 
این برنامه را می توانستند برای تزریق 
واکسن به سالمندان هم انجام دهند 
و واکسن را جلوی درب منازل بزنند 
تا سالمندان هم به این اندازه معطل 

نشوند.
حمایتی از سالمندان در تزریق 

واکسن نشد
کاظمــی ادامــه داد: در جامعه ی ما 
متاسفانه حمایت خاصی از سالمندان 
وجود ندارد و عمدتا این گروه متکی 
به خانواده های خود هســتند، یعنی 
خیلی از این ســالمندان برای اینکه 
بخواهند واکسن بزنند باید با حمایت 
فرزندان خود به مراکز بروند و امکان 
دارد وقتی پروسه واکسیناسیون طول 
بکشد از تزریق واکســن به سالمند 
خود منصرف شــوند و باید حتما به 
این مسائل در روند واکسیناسیون نیز 

توجه شود.
وی با اشــاره به ســفر برخی افراد به 
ارمنستان برای تزریق واکسن، گفت: 
این ماجــرا که افرادی بــرای تزریق 
واکسن به کشــورهای دیگر همچون 
ارمنستان سفر می کنند، تبعیض در 
دسترسی به واکســن را کاملا نشان 
می دهد، یعنی وقتی قرار است دولت 
واکسیناسیون را انجام دهد، اما انجام 
آن به صــورت برنامه ریزی شــده و 
همگانــی پیش نــرود، برنامه هایش 

مختل شود و نتواند به وعده هایی که 
داده عمل کند، در ایــن بین عده ای 
که  از منابع مالی بیشــتر برخوردار 
هســتند به این فکــر می افتند که از 
طریق راه هــای دیگر جــان خود را 
نجات دهند، اما موضوع این اســت 
که همه از ایــن منابع مالی برخوردار 
نیســتند تا بتواننــد از راه های دیگر 
واکسیناســیون را انجام دهند و این 
کاملا نشان دهنده ی شکاف در جامعه 
است، در واقع این نوع عملکرد، شکاف 
طبقاتی و هم شکاف ملت و دولت را 

به دنبال دارد.
ناکامی وزارت بهداشت در تحقق 
شعار "کرونا را شکست می دهیم"

این جامعه شناس ســلامت با اشاره 
به شــعار وزارت بهداشــت مبنی بر 
"کرونا را شکســت می دهیم" افزود: 
در نظام ســلامت وقتی کرونا شایع 
شد، شعارشــان این بود که ما کرونا 
را شکست می دهیم، این شعار اوایل 
امیدوار کننده بود و باعث همبستگی 
ملی شده بود، اما به تدریج دیدیم که 
این جمله فقط یک شعار بوده و عدم 

تحقق آن بسیاری را ناامید کرد.
وی گفــت: از طرف دیگــر هم وقتی 
ایــن همه گیری خیلی طول بکشــد 
برنامه های ســابق افراد درست پیش 
نرود، دچار انزوا می شوند و این حالت 
پیش بینی ناپذیری خــودش باعث 
ایجاد اضطراب خواهد بود و افسردگی 
بین جامعه را تشــدید می کند. برای 
برون رفت از این مشکل، لازم است هر 
چه زودتر این همه گیری کنترل شود.

کاظمی ادامــه داد:  موضوع دیگری 
که در مورد واکســن باید بگویم، این 

اســت که ما چندین واکسن در حال 
تولید داریم که متاســفانه این نشان 
می دهد، نیازســنجی و اولویت بندی 
وجــود نــدارد، یعنــی بــه نیازها و 
اولویت های مردم توجه نمی شــود، 
درست اســت که ما می دانیم ایران 
زیرســاخت تولید واکســن را دارد و 
برنامه های واکسیناســیون عمومی 
که برای کــودکان انجام می شــود 
همه تولید داخل هســتند، اما الان 
در شــرایط همه گیری و بحرانی که 
هســتیم مردم انتظار ندارند که نظام 
سلامت آن بودجه هایی که دارد را در 
مرحله ی آزمایش واکسن صرف کند.

واکسیناســیون به حال خودش 
رها شده است

وی افزود: درست است که دسترسی 
به واکسن داخل بســیار خوب است، 
اما مسئله این است که در حال حاضر 
مردم فقط خواهان این هســتند که 
واکسن وجود داشــته باشد تا بتوانند 
از آن استفاده کنند، حال این واکسن 
ساخت  کشــور دیگر یا از سهم سبد 
کووکس باشــد. متاســفانه به نظر 
می آید، در رقابت در تولید واکسن به 
نیازهای مردم آن طور که باید توجه 
نمی شــود.کاظمی گفت: متاسفانه 
برنامه های پیشگیری و آموزش های 
همگانی هم کنار گذاشــته شده، به 
طور مثال قبلا گفته می شــد، افراد 
مبتلا باید یکسری پروتکل ها را رعایت 
کنند و در رابطه با رعایت بهداشــت 
فردی صحبت هایی می شد، اما الان 
هیچ کدام از آنها دیده نمی شود و این 
مســائل خود به همه گیری بیشتر در 

جامعه کمک می کند.

ناکامی وزارت بهداشت در تحقق شعار "کرونا را شکست می دهیم"
 رئیس مرکز روابط عمومی 

و اطلاع رسانی وزارت بهداشت:

سفر به کشورهای دیگر برای تزریق واکسن کرونا 
غیرمنطقی است

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت گفت: هموطنان 
ما باید این نکته را در نظر داشــته باشــند که حتی به فرض معتبر و مورد 
تاییدبودن واکسن تزریق شده در کشورهای دیگر، قرارگرفتن در ازدحام 
و شلوغی های این مسافرت ها در انتقال و شیوع ویروس به افراد تاثیرگذار 
خواهد بود و قطعا این اقدام منطقی به نظر نمی رسد چرا که باید برای تزریق 

دز دوم نیز همین مسیر دوباره طی شود.
 کیانوش جهانپور در خصوص آخرین وضعیت واکسیناسیون کرونا در کشور 
اظهار کرد: بنا بر این است که تا پایان سال ۱۴۰۰، واکسیناسیون افراد بالای 

۱۸ سال کشور که در گروه هدف قرار دارند، تکمیل شود.
وی ادامه داد: علی رغم همه ی فــراز و فرود ها و با وجود عدم ایفای تعهدات 
طرف های خارجی در تامین واکسن، همچنان انتظار می رود با توجه به اینکه 
حدود ۲۶۰ روز تا پایان سال ۱۴۰۰ باقی مانده، طبق وعده ی قبلی و طبق 
برنامه ی ملی واکسیناسیون، واکسیناسیون هموطنان عزیز علیه بیماری 

کرونا انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: باید از هموطنان عزیز بابت تاخیر در واردات واکسن و 
مشکلاتی که متحمل شدند پوزش بطلبیم که امیدواریم با ورود واکسن های 
داخلی و تولید داخل در روز ها و هفته های آتی روند واکسیناسیون تسریع 

پیدا کند.
جهانپور در خصوص تزریق واکسن های ایرانی خاطرنشان کرد: باتوجه به 
اینکه واکسن های متفاوتی در اختیار داریم تاکنون دو واکسن تولید داخل و 
یک واکسن تولید مشترک مجوز تولید و مصرف عمومی در کشور را دریافت 
کرده اند، البته چند واکسن نیز همچنان به عنوان واکسن نامزد در مسیر 
کارآزمایی و مطالعات بالینی هستند که هنوز مجوز مصرف و تولید را ندارند.

سخنگوی سازمان غذا و دارو اضافه کرد: واکسن »کوو ایران برکت« اکنون 
در حال تولید بوده و بخشی نیز تحویل شبکه ی بهداشت کشور شده است 
و واکسن »کووپاستور« تولید شده توسط انستیتو پاستور نیز به تدریج در 
روز های آتی و بعد از خروج از خط تولید تحویل شبکه ی بهداشت خواهد شد.

وی در تشریح تعداد افراد واکسینه شــده در ایران گفت: تاکنون بیش از ۶ 
میلیون و ۴۰۰ هزار دز واکسن تزریق شده و نزدیک به ۲ میلیون نفر به طور 
کامل واکسینه شده اند، یعنی هر دو دز واکسن را دریافت کرده اند و مابقی 
عزیزان هم حداقل دریافت کننده ی دز اول واکسن بوده اند و تقریبا قسمت 
اعظمی از افراد بالای ۷۰ سال یا از اعضای کادر درمان و مدافعین سلامت در 

سرتاسر کشور واکسینه شده اند.
رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشــت اضافه کرد: 
در روز های آتی با اطلاعیه ی رســمی وزارت بهداشــت، واکسیناســیون 
عزیزان بالای ۶۵ ســال و در صورت فراهم شدن واکسن در هفته های آتی 
واکسیناسیون افراد بالای ۶۰ سال و در گام بعد بیماران زمینه ای بالای ۱۸ 
سال و در ماه بعد نیز در فاز سوم برای مشــاغل مختلف از جمله معلمان، 
اصحاب رسانه و خبرنگاران حوزه ی سلامت و سایر گروه های شغلی و افراد 
زیر ۶۰ سال انجام خواهد شد.وی در بخش دیگری از این گفتگو در خصوص 
واکسیناسیون ترکیبی )استفاده از واکسن متفاوت در دز دوم( متذکر شد: 
فعلا این پیش فرض وجود دارد که واکسیناسیون ترکیبی حتی در برخی 
موارد ممکن است موجب اثربخشی واکسیناسیون شود، اما با توجه به اینکه 
به اندازه ی کافی در این خصوص مطالعات بالینی انجام نشده، لذا پروتکل 
واکسیناسیون ترکیبی هم در کشور وجود نخواهد داشت، اما به نظر می رسد 

واکسیناسیون با پلتفرم های مشابه منعی نداشته باشد.
جهانپــور ادامــه داد: بایــد در نظر داشــت کــه اکنون چنیــن چیزی 
در پروتکل هــا و شــیوه نامه های کشــوری وجــود نــدارد و هرکس هر 
 واکســنی دریافت کــرده در دز دوم نیز همان واکســن را بایــد دریافت

 کند.

گزارش

این ماجرا که افرادی 
برای تزریق واکسن 
به کشورهای دیگر 
همچون ارمنستان 

سفر می کنند، تبعیض 
در دسترسی به 

واکسن را کاملا نشان 
می دهد

سبک زندگی

رییس مرکز مدیریت شبکه بهداشت وزارت بهداشت 
درباره زمان اعلام گروه سنی جدید برای واکسیناسیون 
علیه کرونا، علت ازدحام در برخی مراکز تلقیح واکسن در 
تهران، ادعای فروش واکسن به تشکلهایی نظیر سازمان 

نظام مهندسی و ... توضیح داد.
دکتر جعفرصادق تبریزی، درباره ادامه روند اعلام گروه ســنی 
جدید برای تزریق واکسن کرونا، اظهار کرد: تزریق به گروه سنی 
جدید منوط به ورود و تامین واکســن است. هر زمان واکسن به 
اندازه گروه های سنی تامین شــود و مطمئن شویم هر دو نوبت 
واکســن را می توانند تزریق کنند، اعلام خواهیم کرد تا گرفتار 

بی نظمی های چند هفته گذشته نشویم.
تبریزی گفت: واکســن اکنون عمدتا از خارج از کشــور تامین 
می شود و در واکســن داخلی نیز هنوز بنیاد برکت به اندازه نیاز 
ما واکسن تولید نکرده است، ما مجبوریم تا زمانی که نسبت به 
رسیدن واکسن به دستمان مطمئن نباشــیم، اقدام نکنیم. به 
احتمال زیاد روز چهارشنبه ممکن است محموله ای با تعداد قابل 
توجه واکسن به کشور برسد که اگر وارد شــود ان شاءالله برای 
هفته بعد گروه سنی جدید یعنی ۶۵ تا ۶۹ سال را اعلام می کنیم.

واکسیناسیون ۵۰ ســال به بالا برای ۴ اســتان به شرط تامین 
واکسن

تبریزی درباره واکسیناســیون گروه سنی ۵۰ ســال به بالا در 
استان های با درگیری بالا از جمله سیستان و بلوچستان، بیان 

کرد: استان های با ریسک بالا مشمول این تصمیم می شوند که 
شیوع بیماری از نوع واریانت دلتا را دارند. استان های سیستان 
و بلوچستان، کرمان، بوشــهر و هرمزگان مدنظر هستند که در 
صورت تامین واکســن برای این مناطق یک گروه سنی بیشتر 
اعلام می کنیم تا برای دریافت واکســن مراجعه کنند؛ یعنی در 
واقع به شرط تامین واکسن برای اســتان های ذکر شده ۲ گروه 

سنی اعلام می کنیم.
ماجرای ازدحام در مراکز تلقیح واکسن

وی درباره مشــکل ازدحام در مراکز تلقیح واکســن نیز تصریح 
کرد: مشکل ازدحام افراد برای دریافت واکسن فقط در ۵ مرکز از 
۸۰ مرکز فعال واکسیناسیون استان تهران اتفاق افتاد، یعنی ۷۵ 
پایگاه ما هیچ ازدحامی نداشت و برای آن ۵ مرکز هم تمهیداتی 
اندیشیده شد و مثلا برای پایگاه حســینیه ارشاد بلافاصله یک 
پایگاه دیگر روبروی آن دایر کردیم، ولی باز مردم روبروی پایگاه 
قبلی تجمع می کردند. خیلی ها دوســت داشــتند نیمه خالی 
را ببینند، ولی ما علاقه داشــتیم بقیه ۷۵ پایگاه تهران و حتی 
مراکز سایر نقاط کشور هم مشاهده شود که مردم با نظم درحال 

دریافت واکسن بودند.
نوبت دهی الکترونیک در حال انجام است

salamat. وی تاکید کرد: نوبت دهی الکترونیک از طریق سامانه
gov.ir در حال انجام اســت و چه جامانده هــا از دریافت دُز اول 
واکسن و چه کســانی که باید دُز دوم را تزریق کنند نوبت دهی 

شده و فراخوان می شوند.
تکلیف کسانی که تمایلی به تزریق دوز 

دوم واکسن کرونا ندارند!
رییس شبکه بهداشت وزارت بهداشت درباره 
برنامه وزارت بهداشــت برای افــرادی که از 
دریافت دُز دوم واکسن کرونا امتناع می کنند، 

اظهار کرد: برنامه آموزشــی و توجیهی برای این افراد داریم 
و امیدواریم استقبال مردم کم نشــود، زیرا آمار نشان می دهد 
کسانی که واکسن زدند هم کمتر مبتلا می شوند و هم کمتر در 
بیمارستان بستری می شوند و اجباری برای دریافت واکسن چه 

در دُز اول و چه در دُز دوم وجود ندارد.
فروش واکسن به سازمان نظام مهندسی؟!

وی همچنین در پاســخ به ســوالی درباره فروش واکســن به 
تشکل هایی نظیر ســازمان نظام مهندســی، با تاکید بر اینکه 
فروش واکسن کرونا از طریق ســازمان غذا و دارو به شرکت ها و 
تشکل هایی نظیر سازمان نظام مهندسی و... وجود ندارد، گفت: 
سازمان غذا و دارو حتی یک عدد واکسن به صورت پولی به هیچ 

جایی نداده و نخواهد داد.
واکسیناسیون گروه های شغلی پرخطر از اواسط مردادماه

وی افزود: حدود ۶ میلیون و اندی واکسن تزریق کردیم که حدود 
۴ میلیون نوبت اول و حدود ۲ میلیون نوبت دوم واکســن بوده 
است و این در حالی است که هنوز نوبت تزریق دُز دوم برخی افراد 

که 
واکسن آسترازنیکا دریافت کردند، 

نرسیده است و اگر آن را حساب نکنیم در حال تکمیل تزریق دُز 
دوم هستیم و ۶.۷ درصد از جمعیت گروه هدف ما )۶۱ میلیون 
نفر( واکسن را دریافت کردند و با تامین واکسن، گروه سنی بعدی 
فراخوان می شوند و ان شاءالله از اواسط مرداد ماه واکسیناسیون 
گروه های شــغلی پرخطر را آغاز می کنیم و با معلمین، مدیران 
مدارس و اساتید دانشــگاه ها کار را آغاز خواهیم کرد و سپس به 

سراغ گروه های شغلی حساس دیگر هم می رویم.
تبریزی همچنین، درباره بروز مشــکلاتی برای مخاطبان ایسنا 
salamat. هنگام ثبت نام گروه های ســنی اعلام شده در سامانه

gov.ir و از جمله دریافت پیام هایی نظیر اینکه »شما قبلًا واکسن 
زده اید« و ... گفت: اگر هر فرد با کد ملی و شماره همراه خود برای 
اولین بار در ســامانه ثبت نام کند و پیش تر ثبت نام نکرده باشد، 
امکان ندارد سایت پیغام خطا دهد. سامانه سلامت نسبت به کد 

ملی و تاریخ تولد وارد شده حساس است.

واکسیناسیون گروه های شغلی پرخطر از اواسط مردادماه

۷ عادت ناسالم 
که بایدبعد از غذا 

خوردن از آنها 
اجتناب کنید

اغلب افراد پس از غذا خوردن 
به نوشیدن چای، چرت بعد از 
ظهر، میوه خوردن و… عادت 
دارند و معتقدنــد این اعمال 
به هضم بهتــر غذا کمک می  
کند. در اینجا ۷ اشتباهی که 
بعد از غذا خوردن باید از آنها 
اجتناب کنید، معرفی شــده 

است:
ورزش: بلافاصله بعد از صرف 
غذا ورزش نکنید و حداقل دو 
ساعت آن را به تاخیر بیندازید. 
انجام تمرینات ورزشی با معده 
پر، باعث سکســکه و تهوع، 
صدمــات و گرفتگی عضلات 
می شــود. اگر نیاز به تحرک 
بعد از صرف غذا دارید، پیاده 
روی آرام می توانــد بهترین 
گزینه بــرای بهبود هضم غذا 

باشد.
سیگار کشــیدن: توتون و 
تنباکو مختــل کننده هضم 
غذا بعد از وعــده های غذایی 
هستند. تنباکو می تواند جذب 
ویتامین ها و مواد معدنی مهم 
را مسدود کند. ویتامین هایی 
ماننــد ویتامیــن ث و دی و 
کلسیم بعد از سیگار کشیدن 

دیگر جذب نخواهند شد.
خوابیدن: رفتــن به خواب 
بلافاصله بعــد از غذا خوردن، 
خطرناک اســت و عــلاوه بر 
خطــر اضافــه وزن، منجر به 
افزایش ســوزش ســر دل و 
افزایش خطر مرگ ناشــی از 
سکته مغزی می شود. حداقل 
تا دو ساعت بعد از صرف غذا، 
خوابیدن یا دراز کشــیدن را 

فراموش کنید.
دوش گرفتن: حمام کردن 
باعث افزایش جریان خون در 
دست ها، پاها و سطح بدن و 
کاهش جریان خون در اطراف 
معده می شود، در نتیجه باعث 
اختلال در هضم غذا می شود. 
حداقل ۳۰ دقیقه بعد از صرف 
غذا صبر کنیــد و بعد دوش 

بگیرید یا شنا کنید.
نوشــیدن چای: بخصوص 
اگر از کم خونی رنج می برید، 
نوشیدن چای را بلافاصله بعد 
از غذا کنار بگذارید. نوشیدن 
چای باعث کاهش جذب آهن 
غذا می وشد. اگر کمبود آهن 
دارید یا باردار هستید، حداقل 
یک ساعت بعد از مصرف غذا 

چای بنوشید.
میوه خوردن: خوردن یک 
تکه میوه پس از غذا، بهترین 
ایده نیست. میوه نیاز به آنزیم 
های مختلف برای هضم دارد 
و بهترین زمــان برای مصرف 
آن زمانی است که معده شما 
به طور کامل پر نشــده است. 
خوردن میــوه بلافاصله بعد 
از غذا باعث می شــود که هوا 
داخل معده جمع شده و نفخ 
شدید ایجاد شــود، بنابراین 
حداقل یک ساعت قبل از غذا 
و دو ســاعت بعد از غذا میوه 

بخورید.
جویدن آدامس: محبوبیت 
آدامس بــرای تمیــز کردن 
دندان  ها و ایجــاد خنکی در 
دهــان پس از صــرف غذا در 
بین بیشــتر مردم رایج است. 
این کار حجم زیــادی هوا را 
وارد معده می کند که با ایجاد 
نفخ و گازهای گوارشی همراه 

خواهد بود.

سلامت
گزارش

ISFAHAN
N E W S



Sudoku

Iran Standards and Quality 
Inspection Company has 
released a report on the 
quality of domestically-
produced cars surveyed 
during the Iranian month 
ending May 21. 
The quality watchdog is 
a private enterprise that 
works on contract with 
the Ministry of Industries, 
Mining and Trade, and 
publishes the ranking on its 
website.
The report classifies the 
cars in five price ranges, 
from the cheapest costing 

870 million rials ($3,522) to 
the most expensive costing 
10 billion rials ($40,485). 
The company quotes the 
vehicles’ factory price, while 
the vehicles are sold in the 
open market at a much 
higher price. The vehicles 
are then ranked from one, 
representing the lowest 
quality, to a maximum of 
five stars.
According to the ISQI 
ranking, the domestically-
made cars have recorded 
a slight improvement in 
recent rounds. 

Figure of 
Iranian 
vaccinated in 
Armenia will 
be revealed
Figure of Iranian 
vaccinated in Armenia 
will be revealed
Head of Iran-Armenia 
Joint Chamber of 
Commerce says the 
number of Iranians 
visiting Armenia is on 
the rise for COVID-19 
jabs.
Reacting to the new 
wave of travels of 
Iranians to Armenia for 
COVID-19 jabs, Hervik 
Yarijanian told ILNA 
that the land travel has 
not been restored yet 
due to the pandemic but 
travels to Armenia by 
air are carried out.
"Armenian government 
has no special plan for 
vaccination and since 
they have their own 
quota of COVID-19 
vaccines, everybody 
who travels Armenia 
can have Covid vaccine 
jabs."
He added that 
Armenian government 
does not get any money 
for vaccination and 
tourists are vaccinated 
for free, adding that 
there are some doctors 
in the place to undergo 
the related tests like 
measuring blood 
oxygen and pressure.
On the number of 
Iranians who have 
been vaccinated so 
far, he said that so far 
there is no exact figure 
and if Iran’s Embassy 
in Armenia takes 
action, the figure of the 
vaccinated Iranians will 
be revealed.
Yarijanian went on 
to say that but the 
number of Iranians 
visiting Armenia is on 
the rise and all flights 
to Armenia have been 
almost full.
Meanwhile the 
spokesman to 
Iran’s Civil Aviation 
Organization Mr. 
Mohammad Zibakhsh 
said the number of 
flights between Iran 
and Armenia will 
increase from next 
week as the Armenia 
Airways is to increase 
its flights from 5 to 7 in 
week and on the whole 
there will be 11 flights 
in week between the 
two countries.
He said no Iranian 
airliner is active 
between Tehran and 
Armenia and the flights 
are carried out by the 
Arminian airliners.
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The United Nations 
International Day 
of Cooperatives is 
celebrated annually 
on the first Saturday 
of July. The aim of 
this celebration is to 

increase awareness about 
cooperatives, highlight 
the complementary goals 
and objectives of the 
United Nations and the 
international cooperative 
movement.
In 1992, following a 
concerted lobbying effort by 
the cooperative members 
of the International Co-
operative Alliance (ICA) 
and COPAC members, the 
United Nations General 
Assembly proclaimed 
the International Day of 
Cooperatives by the UN 
by resolution 47/90 of 
December 16, 1992.
This year, the International 
Day of Cooperatives is 
celebrated on July 3 as 
“Rebuild better together”.
In the world, 280 million 
jobs have been created by 
cooperatives and in our 
country, there are more than 
97,000 active cooperatives 
that have created more 
than 1.8 million direct jobs, 

Shariatmadari stated.
He went on to note that 
fortunately, in Iran, 
after the creation of a 
comprehensive smart 
system for the cooperative 
sector, unique and laudable 
measures have been taken 
to create e-government and 
increasing transparency in 
cooperatives.
Speed and accuracy in the 
processes of creating and 
registering cooperatives 
and smart monitoring of 
the processes are among 
the characteristics of this 
system, which has been 
welcomed by all key actors 
in the field of cooperatives, 
he emphasized.
“Development of creativity 
and innovation system in 
cooperative businesses 
through the establishment 
of innovation centers 
and development of 
cooperatives, forming 
cooperative think tanks 
as facilitators between 

members of the country’s 
cooperative sector, and 
also paving the way for the 
transformation of ideas into 
products are among the new 
functions of cooperatives.
Supporting the activities of 
emerging knowledge-based 
cooperatives and developing 
new types of cooperatives 
are the other measures 
taken,” he further explained.
Elsewhere in his remarks, he 
pointed to the readiness of 
cooperatives to take over the 
smart system of distributing 
goods and services with the 
approach of eliminating 
unnecessary intermediaries 
in order to reduce the cost 
of goods and services, 
adding that establishing a 
direct relationship between 
producers and consumers 
is another feature of 
cooperatives in the country.
How cooperatives work
Cooperatives have 
been acknowledged as 
associations and enterprises 

through which citizens can 
effectively improve their 
lives while contributing 
to the economic, social, 
cultural, and political 
advancement of their 
community and nation.
Cooperatives also foster 
external equality. As they 
are community-based, 
they are committed to the 
sustainable development 
of their communities – 
environmentally, socially, 
and economically. This 
commitment can be seen in 
their support for community 
activities, local sourcing of 
supplies to benefit the local 
economy, and in decision-
making that considers 
the impact on their 
communities.
Despite their local 
community focus, co-
operatives also aspire to 
bring the benefits of their 
economic and social model 
to all people in the world.

OPEC+ calls off oil output 
talks after Saudi-UAE dispute
Saudi Arabia's energy minister Abdulaziz bin Salman had 
called for compromise and rationality to secure a deal 
after two days of failed discussions last week, according 
to Reuters.
But four OPEC+ sources said there had been no progress. 
OPEC's Secretary-General Mohammad Barkindo said 
in a statement on Monday that the meeting had been 
canceled, without a date for the next one being agreed.
The failure of the talks, which had partly been about an 
increase in oil output from next month, helped to drive up 
international benchmark Brent crude, which was trading 
1.1% higher at above $77 a barrel.
Some OPEC+ sources said there would be no oil output 
increase in August, while others said a new meeting 
would occur in the coming days, and they believed there 
would be a boost in August.
"There is no decision about August and discussions still 
continue. The market needs that oil," one source familiar 
with the talks said.
Oil prices are at the highest since 2018 and have already 
prompted concerns that inflation could derail a global 
recovery from the pandemic.
OPEC+ agreed on record output cuts of almost 10 
million barrels per day (bpd) last year, about 10% of 
world output, as the pandemic hit. The curbs have been 
gradually relaxed and stand at about 5.8 million bpd.
Sources said: "The UAE on Friday accepted a proposal 
from Saudi Arabia and other OPEC+ members to raise 
output in stages by about 2 million bpd from August to 
December but rejected extending remaining cuts to the 
end of 2022 from the current end date of April without 
adjusting its current baseline production."
The UAE is upset about the low baseline from which its 
production cuts are calculated and wants it raised. Abu 
Dhabi had invested billions of dollars in increasing its 
production capacity and says its baseline was set too low 
when OPEC+ initially forged its pact.
On Monday, OPEC+ sources said the UAE's position was 
unchanged. They told a ministerial panel chaired by 
Saudi Arabia and Russia, the Joint Ministerial Monitoring 
Committee needed more time to discuss the issue.
The UAE has said it was not alone seeking a higher 
baseline. Others, including Azerbaijan, Kazakhstan, 
Kuwait, and Nigeria, had requested and received new 
ones since the deal was first agreed on last year.
The dispute reflects a growing divergence between Saudi 
Arabia and the UAE.
The public disagreement between the United Arab 
Emirates and Saudi Arabia over OPEC policy points to a 
growing economic rivalry between the two largest Arab 
economies, which only looks set to intensify.

Talks underway for getting 
Iraqi visa for Iranian traders
The Vice Chairman of Iran-Iraq Joint Chamber of 
Commerce said that talks are underway for the 
facilitation of issuance of Iraqi visa for Iranian traders 
and businesspersons.
Speaking in an interview with IRNA on Tue., Shahla 
Omori pointed to the problems facing trade and business 
activity of the country for obtaining visa in order to do 
trade and business activities with Iraq and stated, “With 
the incessant follow-ups made, the commercial attaché 
of Iranian Embassy to Baghdad put the facilitation of 
issuance of visa special of Iranian businesspersons a top 
agenda.”
Turning to her recent visit with Iranian commercial 
attaché in Baghdad, she reiterated that issuance of visa 
for Iranian traders for doing business and trade activity 
in Iraq was taken into serious consideration in this visit.”
A major portion of activity of Iranian traders and 
businesspersons has been concentrated at Iraqi market, 
she said, adding that Iranian merchants and traders are 
facing serious problems in continuation of their trade 
due to the spread of coronavirus, COVID-19, conditions.

1.8m jobs created by 97,000 active 
cooperatives
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Up to 1,500 Businesses 
Affected by Ransomware 
Attack, US Firm's CEO 
Says
Between 800 and 1,500 businesses around the 
world have been affected by a ransomware attack 
centered on US information technology firm 
Kaseya, its chief executive said on Monday.
Fred Voccola, the Florida-based company's CEO, 
said in an interview that it was hard to estimate the 
precise impact of Friday's attack because those hit 
were mainly customers of Kaseya's customers.

Kaseya is a company which provides software tools 
to IT outsourcing shops: companies that typically 
handle back-office work for companies too small 
or modestly resourced to have their own tech 
departments.One of those tools was subverted on 
Friday, allowing the hackers to paralyze hundreds 
of businesses on all five continents. Although most 
of those affected have been small concerns - like 
dentists' offices or accountants - the disruption has 
been felt more keenly in Sweden, where hundreds 
of supermarkets had to close because their cash 
registers were inoperative, or New Zealand, where 
schools and kindergartens were knocked offline.
The hackers who claimed responsibility for the 

breach have demanded $70 million to restore all 
the affected businesses' data, although they have 
indicated a willingness to temper their demands 
in private conversations with a cybersecurity 
expert and with Reuters."We are always ready to 
negotiate," a representative of the hackers told 
Reuters earlier Monday. The representative, who 
spoke via a chat interface on the hackers' website, 
didn't provide their name.Voccola refused to say 
whether he was ready to take the hackers up on the 
offer."I can't comment 'yes,' 'no,' or 'maybe'," he said 
when asked whether his company would talk to or 
pay the hackers. "No comment on anything to do 
with negotiating with terrorists in any way."

Speed and accuracy 
in the processes 
of creating and 
registering 
cooperatives and 
smart monitoring 
of the processes 
are among the 
characteristics of 
this system, which 
has been welcomed 
by all key actors 
in the field of 
cooperatives, he 
emphasized.

Iranian Car Quality Assessed

Some 97,000 cooperatives are active across 
the country, which have created more than 1.8 
million direct jobs, Minister of Cooperatives, 
Labor, and Social Welfare, Mohammad 
Shariatmadari, said in a message on the 
occasion of World Cooperatives Day 2021.



Speaking in his weekly 
press conference, Saeed 
Khatibzadeh answered 
questions on a wide 
range of topics.
Iran's position on 
JCPOA, lifting of 

sanctions not to change with 
change of administration
Regarding the position of some 
Western officials on the need to 
wait for the new administration 
of the Islamic Republic of Iran, 
Khatibzadeh said, "Iran's 
position on the JCPOA and 
the lifting of sanctions is one 
of the principled positions of 
the Establishment and will 
not change with the change of 
administration."
"Therefore, if an agreement is 
reached, the administration 
of Mr. Raeisi will be loyal 
to it, because contrary to 
the approach of some other 
parties, adherence to the given 
commitments and promises 
is always a principle for the 
Islamic Republic of Iran," he 
added.
"The progress made in 
the Vienna talks is a fact 
acknowledged by all parties to 
the talks, although there are still 
important issues that largely 
need to be decided by the other 
parties, especially the United 
States. In fact, the finalization 
of the agreement to revive the 
JCPOA depends on the political 
will of the other parties to make 
tough decisions on their part," 
the spokesman said on the 
progress of the negotiations.
He went on to say, "Iranian 
delegation seeks to reach an 
agreement as soon as possible 
and to lift the oppressive 
sanctions against the Iranian 
people. However, we do not 
set any deadline for reaching 
an agreement that serves the 
interests of the Iranian people. 
Negotiations will continue 
until a favorable agreement is 
reached for Iran. As has been 
said many times, we are in no 

hurry to reach an agreement, 
but we will not allow the 
negotiations to become 
protracted."
Iran has no intention of 
interfering in internal affairs 
of Iraq
In response to a question 
about the claim published in 
some Western media that the 
United States was sending a 
message to Iran about the 
recent attacks on Syria and Iraq 
through diplomatic channels, 
Khatibzadeh said, "The Islamic 
Republic of Iran has always 
emphasized that the language 
of force and threat will not be 
of any use for the security of the 
region. The United States must 
realize that its regional goals 
will not be achieved by bullying 
but rather, its situation in West 
Asia will be aggravated."
Emphasizing that Iran has no 
intention of interfering in the 
internal affairs of Iraq, he added, 
"The repeated and announced 
attacks by the United States 
against the positions of the Iraqi 
and Syrian forces on the border 
between the two countries are 
only to hit the main deterrents 
of ISIL members and to 
strengthen the remnants of this 
terrorist organization."
Iran expresses concern over 
Zionist regime's intention to 
join African Union
In reaction to the intention 
of the Zionist regime to apply 
for the position of observer 
member in the African Union, 
the FM spokesman expressed 
deep concern and strong 
opposition of the Islamic 
Republic of Iran to such a move.

In order to demonstrate their 
political determination to 
adhere to the Palestinian cause, 
he called on African Union 
member states to respect 
the decisions of important 
international organizations 
such as the Organization of 
Islamic Cooperation to oppose 
any action to grant membership 
or positions to the occupying 
regime in international and 
regional organizations.
"Yousef bin Ahmad Al-
Othaimeen, the Secretary-
General of the Organization 
of Islamic Cooperation in a 
letter to Foreign Minister 
Mohammad Javad Zarif, 
while expressing gratitude 
for the commitment of the 
Islamic Republic of Iran to the 
principles of the Organization 
of Islamic Cooperation and 
our country's support for joint 
action of Islamic countries on 
issues related to the Islamic 
Ummah, has expressed deep 
concern over the news received 
from some official sources that 
the Zionist regime intends to 
apply for an observer position 
in the African Union (AU)," 
Khatibzadeh noted.
"The establishment of an 
observer position for the Zionist 
regime in the African Union 
will encourage the regime 
to continue its colonial and 
racist policies, and to carry out 
military strikes and commit 
more crimes against the 
Palestinian people," he added.
Iran looking at negotiations 
with Saudi Arabia in a positive 
light
In response to a question about 

the position announced by the 
Minister of Foreign Affairs of 
Saudi Arabia that the country 
welcomes dialogue with Iran 
and his emphasis on the need 
to prove the commitment of 
the Islamic Republic of Iran to 
ensure security and stability in 
the region, Khatibzadeh said, 
"Saudi officials should know 
that the Islamic Republic of 
Iran, based on its principled 
positions, has always wanted 
the countries of the region to 
maintain peace and security in 
the Persian Gulf region."
"This approach has helped to 
end the dominance of ISIL and 
other terrorist groups in Iraq 
and Syria and to prevent the 
infiltration of takfiri groups 
into the countries of the Persian 
Gulf," he added, stressing, 
"We have always welcomed 
dialogue to achieve positive 
results and we look at the 
negotiations with Saudi Arabia 
in a positive light."
Iran has close relations with 
three Caucasus countries, 
Russia, Turkey
Regarding the proposal of 
the Republic of Azerbaijan in 
order to create a platform for 
3+3 regional cooperation, the 
Iranian diplomat said, "With 
the liberation of the territories 
of the Republic of Azerbaijan, 
the ground has been prepared 
for the cooperation of the 
countries of the Caucasus 
region and the three countries 
around the Islamic Republic of 
Iran, Russia and Turkey, based 
on respect for the territorial 
integrity of all countries in the  
region."

Iran Among World’s 
Top Air Defense Powers: 
Commander
The significant advances that Iran has made in 
the air defense industry has turned the country 
into one of the world’s top powers with the 
capability to detect every aerial object in its 
airspace and even outside the borders, a senior 
commander said.
During a visit to a military base in the 
northwestern city of Oroumiyeh, Air Defense 
Commander Brigadier General Alireza Sabahi 
Fard said Iran has developed such great 
capabilities and homegrown systems that the 
air defense forces can detect every aircraft and 
small flying object in the country’s airspace and 
outside the frontiers.
“The Islamic Republic of Iran is among the top 
powers in air defense, not only in the region but 
in the world,” he added.
The commander also highlighted Iran’s self-
sufficiency in manufacturing various air defense 
equipment, saying the country’s deterrent power 
has reached such a high level that the enemies do 
not dare to pose any aerial threat.
Iranian officials have repeatedly underscored 
that the country will not hesitate to strengthen its 
military capabilities, including its missile power, 
which are entirely meant for defense, and that 
Iran’s defense capabilities will be never subject 
to negotiations.
In February 2018, Leader of the Islamic 
Revolution Ayatollah Seyed Ali Khamenei called 
for efforts to maintain and boost Iran’s defense 
capabilities, hitting back at the enemies for 
disputing the country’s missile program.
“Without a moment of hesitation, the country 
must move to acquire whatever is necessary for 
defense, even if the whole world is opposed to it,” 
the Leader said at the time.
Defense min. condoles 
Philippines over plane crash
Iranian Minister of Defense Brigadier General 
Amir Hatami expressed his deep condolences to 
his Philippine counterpart Delfin Lorenzana over 
the plane crash in this country on Sunday.
“I was deeply saddened to hear the news of crash 
of a C-130 military plane which led to the death of 
a number of army officers,” he stated.
“On behalf of myself and Armed Forces of the 
Islamic Republic of Iran, I seize this opportunity 
to express my condolences to the Armed Forces 
of the Republic of Philippines and bereaved 
families of the victims of this tragic incident and 
pray the Almighty God to bestow forbearance and 
patience over the irreparable loss.”
On July 4, a Philippine Air Force plane with 92 
soldiers and crew members aboard crashed on 
the southern island of Jolo on Sunday, officials 
said. 52 deaths have so far been confirmed. The 
C-130, an American-built turboprop, is used by 
militaries around the world and is sometimes 
kept in service for decades.

Iran's stance on JCPOA not to change 
with admin. change

Iranian Foreign Ministry Spokesman said 
that Iran's position on the JCPOA and the 
lifting of sanctions will not change with the 
change of administration.
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Region plunged into war, darkness only after Israel 
invention
 In response to the rudeness of the ambassador of the Zionist regime to the Azerbaijan 
Republic, the Iranian Ambassador to Baku said that the region plunged into war and 
darkness only after the invention of the Zionist regime.
In a Tuesday tweet, Seyyed Abbas Mousavi reacted to the remarks of the Zionist regime's 
ambassador to Baku, saying, "Our region plunged into war & #darkness only after the 
#invention of the #Zionist_regime."
"It won't take too long until the region, once again, witnesses peace, light, prosperity & 
peaceful coexistence of all nations," he added.
The Zionist regime's Ambassador to Baku George Deek in response to the 
electricity shortage in Iraq claimed, "Wherever the Iran regime goes, darkness  
follows."

Vienna talks can reach their goal in coming weeks: Maas
German Foreign Minister Heiko Maas said Monday he is confident of reaching a deal to 
save the JCPOA in the coming weeks.
“We think (the talks) can reach their goal,” he told reporters in Madrid after a gathering 
of the Stockholm Initiative, a group of 16 states working towards nuclear disarmament.
“I think we’ll get there in the coming weeks,” Maas added of the Iran talks that resumed in 
April in Vienna.This is while the Russian Permanent Representative to the International 
Organizations in Vienna Mikhail Ulyanov in a tweet pointed to the long pause until the 
start of the next round of Vienna talks, saying that expectations about the outcome of the 
JCPOA revival talks were not met until the anniversary of the agreement on July 15.
Referring to some attempts to include other topics in the Vienna talks, Mikhail Ulyanov 
in a tweet on Monday wrote, "In the context of #ViennaTalks, some analysts and officials 
advocate for addressing new topics such as regional security and missiles."

"From today, 
with the signing 
of the sisterhood 
agreement 
between me and 
the mayor of 
Samarkand, these 
two historical 
cities will become 
the center of 
cultural, tourism, 
economic, etc. 
activities for 
Uzbekistan and 
Iran." He stated: 
Samarkand and 
Isfahan are both 
members of ECO.
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Persian Gulf 
security talks 
have nothing to 
do with JCPOA
The Russian 
P e r m a n e n t 
Representative to 
the International 
Organizations in 
Vienna said that the 
Persian Gulf security 
talks have nothing 
to do with Iran’s 
nuclear deal, JCPOA.
In a tweet on 
Monday, Mikhail 
Ulyanov wrote, 
“For the sake of 
clarity: Russia 
resolutely supports 
and advocates for 
regional security 
dialogue in the 
#Persian Gulf. But 
this is a different 
topic which 
shouldn’t be mixed 
up with nuclear 
issues and the talks 
on #JCPOA. Security 
in the region must 
be addressed 
separately.”
In another tweet, 
Ulyanov wrote, 
“According to #UNSC 
Resolution 2231 
sunset provisions 
of #JCPOA 
theoretically can be 
extended but only 
upon consensus. 
Therefore, nobody 
can impose relevant 
discussions on 
#Iran against its 
will. In any case, 
sunsets aren’t part 
of #Vienna Talks on 
restoration of the 
original JCPOA,” he 
added.
Persian Gulf security 
talks have nothing to 
do with JCPOA
It should be noted 
that "sunset 
provisions" in 2015 
nuclear deal, aka 
JCPOA, mean that 
provisions, which 
restrictions are 
defined for Iran's 
nuclear activities, 
expire after certain 
periods of time.
It should be noted 
that six rounds of 
negotiations have 
thus far been held 
with the aim of 
returning the United 
States to JCPOA 
in Vienna with the 
participation of the 
remaining countries 
in this agreement. 
Tehran has stated 
that lifting of all US 
sanctions and their 
verification will 
be a precondition 
for reaching an 
agreement in this 
regard.
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The secretary general of Lebanon’s Hezbollah resistance movement 
denounced the US government’s decision to seize and block dozens 
of pro-resistance websites, saying they promote the rights of 
Palestinians as well as humanitarian values.
“It is necessary to develop media influence in parallel with beefing 
up our military might. Media can play a key role with regards to the 
fight against (Israeli) occupation of Palestine. Pro-resistance media 
outlets break news on victories notched up by resistance fighters,” 
Seyed Hassan Nasrallah said in a televised speech on Monday.
He added, “The discourse of pro-resistance media pivots on 
righteousness, and promotion of Palestinians’ rights as well as 
humanitarian values. They should primarily focus on national 
demands in Palestine and elsewhere in the (Middle East) region.”
The Hezbollah chief went on to say that outlets supporting the 

resistance front have substantially contributed to the victories of 
resistance forces through reliance on facts, studies and researches, 
and they have built new realities in the region.
“In our campaign against anti-resistance psychological warfare, 
we would neither count on illusions nor fabrications. Among the 
most important points of strength that the resistance front enjoys 
is honesty in reporting news and developments,” Nasrallah pointed 
out.
He went on to say that pro-resistance networks can mobilize the 
world public opinion in support of Palestine, emphasizing they must 
honor honesty to build further credibility.
“Pro-resistance media have developed remarkably in recent 
decades ... The outlets have exposed the true face of the (Israeli 
enemy, which claimed to be invincible,” the Hezbollah leader noted.

Nasrallah 
said, “The enemy takes some 

satellite channels off the air and seizes pro-resistance news website 
domains, because of its fear of the latter’s influence. We have to 
exchange our expertise in the field of media, and take advantage of 
social media platforms.”

News

Honesty in Reporting News Among Resistance Front’s Major

news



Iranian President-Elect, Syria’s Assad Weigh Plans to Enhance 
Tehran-Damascus Ties
President-elect of Iran Ebrahim Raeisi and Syrian President Bashar al-Assad stressed the need for the 
promotion of relations between the two allies in various fields.In a telephone conversation on Monday, 
Assad congratulated Raeisi on his victory in the June 18 Iranian  presidential election.The Syrian leader 
also wished Raeisi success in his efforts to steer Iran during his tenure as the chief executive “towards 
further progress,” and triumph in his efforts to help the country “continue the march of achievements in all 
domains,” Press TV reported.The two officials also affirmed strong interest and determination to continue 
boosting the bilateral ties in all fields and keep up the two sides’ “coordination and consultation regarding 
issues of mutual concern.”Iran and Syria enjoy close relations and countless instances of commonality.The 
Islamic Republic has displayed an unwavering commitment to helping Syria preserve its independence and 
territorial integrity. 

Moscow plans to respond 
harshly to Washington’s 
possible unfriendly steps, 
Russian Foreign Minister 
Sergey Lavrov said.
"Russian leader 
(Vladimir Putin) clearly 
stated, including in 
public, that the result in 
all directions is possible 
only through finding 
a mutually acceptable 
balance of interests 
strictly on a parity basis. 
No objection sounded 
at the talks (with US 
President Joe Biden in 
Geneva).However, almost 
immediately after they 
were over US officials, 
including participants of 
the Geneva meeting, with 
redoubled force started 
their previous lectures: 
well, we "told Moscow, 
we clearly warned and 
outlined demands." 

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER
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Morning call to prayer : 
04:24:08   
Noon call to prayer : 
13:08:19  
Evening call to prayer: 
20:34:21 
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The data, which includes the number of shooting 
incidents and gun violence victims nationally 
over a 72-hour period from Friday through 
Sunday, is still evolving and will be updated.
In New York, where gun violence has been rising 
to levels not seen in years, there were 26 victims 
from 21 shootings from Friday to Sunday, a 
decrease from the same period last year when 30 
people were shot in 25 shootings, the New York 
Police Department said.
On July 4, the city experienced 12 shooting 
incidents that involved 13 victims, an increase 
from last year when there were eight shootings 
and eight victims, according to the NYPD.
So far this year, gun violence incidents in New 
York have spiked almost 40% over the same 
period in 2020, with 767 shootings and 885 
victims.  In Chicago, after Police Superintendent 
David Brown raised concerns before the "most 
challenging weekend of the year" for police, 
83 people were shot, including 14 killed, in 
shootings from 6 p.m. Friday to 6 a.m. Monday, 
according to a CNN review of preliminary 
Chicago Police Department data. The injured 
included a 5-year-old girl wounded on Sunday 
afternoon and a 6-year-old girl shot early 
Monday.One of the 14 people killed was a 
member of the Illinois Army National Guard, 
WLS reported. His family identified him on social 
media as Chrys Carvajal, though the Cook County 
medical examiner has not officially released 
his name.Lt. Col. Brad Leighton confirmed 
that Carvajal was assigned to the Company L, 
Recruitment Sustainment Program, Recruiting 
and Retention Battalion, of the Illinois Army 
National Guard.
"(Carvajal) was new to the Illinois National 
Guard and was to be assigned to a transportation 
unit. He had recently completed Army basic 
training," Leighton said. "Our hearts go out Pvt. 
1st Class Carvajal's family and friends.

Two Chicago police officers were injured in an 
overnight shooting as an individual opened fire 
while officers were dispersing a crowd of several 
thousand people and made more than 60 arrests, 
police said. Both are expected to survive.
Unlike other cities experiencing a spike in 
violent crime, the homicide rate in Chicago 
through June is 2% lower than the same period in 
2020. The number of victims is still 14% higher.
A reason for the drop was a less violent June 
where Chicago saw a 20% drop in homicides 
compared to last year (98 instead of 78), a 13% 
drop in shootings (416 compared to 363) and an 
8% decrease in shooting victims (540 compared 
to 499).
In suburban Atlanta, golf professional Gene 
Siller was fatally shot at a country club on 
Saturday, and police are still looking for the 
suspect, according to Cobb County police. 
Siller, 41, was found unresponsive with an 
"apparent gunshot wound to the head" and was 
pronounced dead at the scene, police said. Two 
other gunshot victims were also found on the 
course.
Police are still searching for the suspect, who has 
not been identified.
There were several mass shootings over the 
holiday weekend. CNN defines a mass shooting 
as an incident with four or more people killed or 
wounded by gunfire, excluding the shooter.
Eight people were injured early Sunday morning 
in a shooting near a car wash in Fort Worth, 
Texas, after an argument between a groups of 
men, according to a Fort Worth police news 
release.One of the men left during the argument, 
returned with a gun and began firing "toward 
groups of people," and multiple people returned 
gunfire, the release said. Most of the victims, 
who are in stable condition, are believed to be 
innocent bystanders, police said.
In Norfolk, Virginia, four children were shot 
on Friday afternoon, including a 6-year-old 
girl who was initially reported to be suffering 
life-threatening injuries but is now in stable 
condition, according to Norfolk police. The 
victims also included a 14-year-old boy, a 
16-year-old girl, and a 16-year-old boy, all of 
whom are expected to fully recover.

Indigenous persecution in North America, 
especially in the United States and Canada, has a 
long and painful history. Artifacts from the lives 
of Canada's first indigenous people who lived in 
one part of the country for a long time, as well as 
archeological excavations in the northernmost 
part of the country, the Yukon, show that the 
natives were the original owners of the land 
and have lived in the area for 9,500 years. 
.In 1497, a British sailor named John Cabot 
established a British colony after reaching the 
shores of Newfoundland. About 40 years later, 
a French sailor named Jacques Cartier stepped 
into the mouth of the Saint Laurent River near 
Montreal and established French colonies. 
The natives of this land, who were hospitable 
according to their culture, welcomed the white 
Europeans. The name Canada, derived from 
the Indian word Kanata meaning "village", 
was given to this land and, on the advice of the 
colonizers, was recorded in the maps in 1547 
under the same Canadian name.Indigenous 
Canadians, who had always lived in peace, were 
no longer welcome with the arrival of wealthy 
Europeans who were thinking of colonialism, 
and their rights were violated at various times. 
After the formation of a country called Canada 
in the 19th century, the government called 
Indigenous people uncivilized and, in order 
to "introduce Indigenous people to modern 
culture," separated Indigenous Canadian 
children from their families and tribes and 
placed them in boarding schools. The main goal 
of the colonialists was to completely alienate 
the new generations from their native culture 
in order to accept the white Europeans as the 
owners of civilization.
Under the policy, tens of thousands of 
Native Canadian children from hundreds of 
tribes were sent to such schools and were 
allowed to return to their tribe and family 
only after finishing high school.Over time, 

the forced removal of indigenous children 
from their families and the ban on speaking 
the indigenous language or engaging in 
cultural activities related to that tribe not only 
alienated them from the Hood culture but also 
had devastating effects such as sexual abuse. 
Ten years ago, the Committee to Investigate 
Canada's Indigenous Children Segregation 
Committee released new details on the abuse, 
sexual and physical abuse of Indigenous 
children.
According to the BBC Farsi, "George Manuel, 
one of the people who was in these schools in 
the 1920s, said: 'All the native students were 
suffering from hunger.' Schools were also cold in 
the winters and unsanitary. Students were also 
exposed to measles, influenza, tuberculosis and 
other infectious diseases, and many died."But 
the discovery of mass graves belongs to missing 
children whose deaths were not announced. 
Some of the remains belong to children about 
three years old, whose cause and time of death 
are still unknown. The remains were found in 
a boarding school founded in 1890 during the 
rule of the Catholic Church and closed in 1978.
Indigenous Canadians have long asked the 
Canadian government, which claims to 
defend human rights, to identify mass graves 
in boarding schools, but Canadian officials 
have refused to do so. Now that mass graves 
have been found, evidence shows that there 
have been at least 3,201 deaths in boarding 
schools.Following the revelation of this tragic 
tragedy, the Prime Minister of Canada, Justin 
Trudeau, was forced to express his shock and 
concern at the discovery of the remains of these 
children, calling it a painful reminder of a dark 
and shameful chapter in Canadian history. 
The Canadian government tried to blame the 
Catholic Church for its crimes and to share 
the burden of the scandal.In implementing 
the policy, people were encouraged to attack 
10 churches on Canadian National Day, 
and Canadian police linked the attacks to 
Indigenous anger over the discovery of their 
children's bodies and a history of injustice. 
Since then, several churches have been set 
on fire in Canada's more indigenous western 
provinces.

At Least 150 People Fatally Shot in More than 
400 US Shootings over July 4 Weekend

Canada, the cultural genocide, humanitarian 
catastrophe
The discovery of the remains of 215 indigenous children 
in a mass grave on the site of a boarding school in 
Canada, which is a case of "cultural genocide", indicates 
a humanitarian catastrophe and a clear violation of 
human rights.

 At least 150 people were killed by gun violence in more 
than 400 shootings across the US during the Fourth of 
July weekend as major cities nationwide confront a surge 
in violent crime, according to data compiled by the Gun 
Violence Archive.

Under the 
policy, tens of 
thousands of 
Native Canadian 
children from 
hundreds of 
tribes were 
sent to such 
schools and 
were allowed 
to return to 
their tribe and 
family only after 
finishing high 
school.

On July 4, the city 
experienced 12 
shooting incidents 
that involved 
13 victims, an 
increase from 
last year when 
there were eight 
shootings and 
eight victims, 
according to the 
NYPD.



۶۰۰۰ میلیارد تومان از جیب دلالان جمع شد!
سایه قیمت گذاری دستوری از سر صنعت سیمان برداشته و باعث شد قیمت این محصول در بستر بورس کالا 
کشف شود؛ اتفاقی که رئیس انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان نتیجه آن را تقسیم فاصله ۶۰۰۰ میلیارد 
تومانی قیمت گذاری دستوری تا قیمت مصوب به سه بخش و در نهایت تاثیرگذاری روی سود خالص تولیدکننده 
عنوان کرد. زمزمه های خروج صنعت سیمان از قیمت گذاری دستوری اردیبهشت امسال با پذیرش یک شرکت 

سیمانی در بورس کالا به گوش رسید و زمینه ساز پذیرش شرکت های سیمانی دیگر در این بازار شد.
بر این اساس، بررسی روند معاملات سیمان در بورس نشان می دهد سیمانی ها از تاریخ ۹ خرداد عرضه های خود را در 

بورس آغاز کردند و در هفته نخست این عرضه ها )منتهی به ۱۴ خرداد ماه( در مجموع ۳۶ هزار و ۶۰۰ تن سیمان مورد 
معامله قرار گرفت. در هفته منتهی به ۲۱ خرداد ماه، حجم فروش به ۴۵ هزار و ۹۳۰ تن رسید و در نهایت تا ۲۵ خردادماه ۱۷۶ هزار 

تن در مقابل نام شرکت های سیمانی در جدول معاملات بورس کالا حک شد. همچنین براساس آمار، در سال جاری ۱۹ شرکت سیمانی 
در بورس کالای ایران پذیرش شدند. در این راستا، رضا جمارانیان - رئیس انجمن صنفی کارفرمایان صنعت سیمان - در گفت و گو با ایسنا، با اشاره 
به عرضه سیمان در بورس کالا اظهار کرد: این اتفاق باعث شد قیمت سیمان با قیمت های رقابتی متناسب و قیمت گذاری دستوری برطرف شود. 
در واقع ۶۰۰۰ میلیارد تومان فاصله قیمت دستوری تا قیمت مصوب مصرف کننده بود که درحال حاضر این مبلغ به سه بخش تقسیم شده است.

چرا خاموشی ها طبق روال جداول نیست؟
سخنگوی صنعت برق از افزایش حوادث در شبکه برق به دلیل اوج گیری مصرف خبرداد و تاکید کرد: این حوادث 
باعث بهم خوردن روال تعریف شده در جداول خاموشی ها می شود. مصطفی رجبی مشهدی با بیان  این که 
سه روز بسیار گرم را پشت سرگذاشتیم، افزود: براساس پیش بینی های هواشناسی تا حدود یک هفته آینده 
نیز شاهد تداوم گرما در کشور هستیم. رجبی مشهدی با اشاره به این که هر یک درجه افزایش دمای هوا باعث 

بالارفتن ۱۵۰۰ مگاواتی مصرف برق می شود، خاطرنشان کرد: تامین این میزان برق که به نیاز مصرف افزوده می 
شود، در شرایط کنونی بسیار سخت است. وی با بیان این که در حال حاضر نیروگاه های کشور توان تولید ۵۴ هزار 

مگاوات برق را دارند، خاطرنشان کرد:  در حالی که روز گذشته نیاز مصرف رکورد بسیار سنگین و بزرگی را ثبت کرد و به 
۶۶ هزار و ۲۵۰ مگاوات رسید که نسبت به اوج بار سال گذشته حدود ۸ هزار مگاوات و نسبت به روز مشابه سال گذشته ۱۰ هزار 

مگاوات بیشتر است. سخنگوی صنعت برق اذعان کرد: باوجود کمک های صنایع، کشاورزان و همه مشترکان در برنامه های مدیریت بار،   تولید نیروگاه 
ها به دلیل کاهش منابع آبی، پاسخگوی نیاز مصرف نیست و مجبور به اعمال خاموشی برنامه ریزی شده در بخش خانگی هستیم. رجبی مشهدی تاکید 
کرد: به طور قطع مدیریت مصرف توسط مشترکان خانگی بسیار موثر است. به ویژه در وسایل سرمایشی که باعث افزایش شدید مصرف می شود در 

صورتی که کولرهای گازی روی دمای ۲۵ درجه تنظیم و از دور کند کولرهای آبی استفاه شود، شاهد بهبود شرایط خواهیم بود.

تابناک
گـــزارش
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با توجه به آنکه برنامه 
ریزی اصولی برای 
هندوانه نیست تا 
مازاد محصول به 

بازارهای هدف صادر 
شود، از این رو شاهد 

نابه سامانی بازار 
هستیم

اقتصاد ایران
07
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سایناپلاس ٢۴۵میلیونی شد 

خودرو در جاده گرانی 
پیشــروی بــازار خودرو در مســیر 
گرانی همچنان ادامــه دارد؛ در بین 
خودروهای گروه پراید مدل ۱۳۱ آن از 
روز گذشته تاکنون یک میلیون تومان 
گران شده است و در حال حاضر ۱۲۴ 

میلیون تومان قیمت خورده است.
برخلاف روزهــای گذشــته امروز 
نوسانات قیمتی در بین خودروهای 
پژو به حداقل رســیده اســت و در 
مقابل آن افزایــش قیمت ها در بین 
خودروهای گروه پراید دوباره از ســر 
گرفته شده است؛ پراید مدل ۱۳۱ از 
روز گذشته تاکنون یک میلیون تومان 
گران شده است و در حال حاضر ۱۲۴ 

میلیون تومان قیمت خورده است.
نوسانات قیمتی خودروهای پژو در 
۲۴ ساعت گذشته به حداقل رسیده 
است اما نمی توان گفت خودروهای 
این گروه در این مدت نوسانات قیمتی 
را تجربه نکرده اند؛ خودرو پژو ۲۰۷ 
دنده ای مدل ۱۴۰۰ ایــن گروه در 
۲۴ ساعت گذشته ۱ درصد افزایش 
قیمت داشته است و در حال حاضر 
به قیمت ۲۹۶ میلیون تومان رسیده 
اســت و مدل ۱۳۹۹ این خودرو نیز 
در این مدت ۰.۷۱ درصد گران شده 
است و به قیمت ۲۸۳ میلیون تومان 

رسیده است.
ایــن نوســانات قیمتــی در بیــن 
خودروهای دنا نیز مشــهود است به 
طوری که دنــا معمولی مدل ۱۴۰۰ 
در ۲۴ ســاعت گذشــته ۲ میلیون 
تومان گران شده اســت و به قیمت 
۲۹۲ میلیون تومان رســیده است و 
مدل ۱۳۹۹ این خــودرو نیز در این 
مدت ۰.۷۱ درصد گران شــده است 
و در حال حاضر ۲۸۲ میلیون تومان 

قیمت خورده است.
در بین خودروهای رانا، رانا پلاس مدل 
۱۴۰۰ از ۲۴۴ میلیون تومان در روز 
گذشته امروز به قیمت ۲۴۵ میلیون 
تومان رسیده است و مدل ۱۳۹۹ این 
خودرو نیز در این مدت ۰.۴۴ درصد 
افزایش قیمت را تجربه کرده اســت 
و در حال حاضر ۲۲۵ میلیون تومان 
قیمت خورده اســت. خودرو سمند 
ال ایکس نیز امروز از نوسانات قیمتی 
در امان نمانده است و از ۲۰۶ میلیون 
تومان در روز گذشته امروز به قیمت 

۲۰۷ میلیون تومان رسیده است.
در میان خودروهای ساینا نیز ساینا 
دنده ای مدل ۱۴۰۰ از ۱۴۶ میلیون 
تومان در روز گذشته امروز به قیمت 
۱۴۷ میلیون تومان رســیده است و 
مدل ۱۳۹۹ این خــودرو نیز از ۱۴۰ 
میلیون تومان در روز گذشــته امروز 
به قمیت ۱۴۱ میلیون تومان رسیده 

است.
گفتنی اســت که بازار خودروهای 
مونتاژ کماکان از نوســانات قیمتی 
در امان هســتند؛ خودرو پژو ۲۰۰۸ 
مدل ۹۸ در این مــدت بر روی ۸۰۰ 
میلیون تومان ثابت بوده است و مدل 
۱۳۹۹ این خــودرو نیز در این مدت 
 بــر روی ۸۷۵ میلیــون تومان ثابت

 بوده است.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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گرانی میوه در یک ســال 
گذشته موجب شده است 
تا این کالای کشاورزی نیز از 
سبد مصرفی خانوارها کنار 
برود. این گرانی میوه تا جایی 
پیش رفته اســت که رهبر 
انقلاب نیز بــه آن واکنش 
نشان داد. رهبر انقلاب در روز درختکاری 
و در صحبت های خود فرمودند:  متأسفانه 
امروز وضع معیشت مردم خوب نیست؛ این 
غصّه بزرگی اســت برای ما. گرانی ها زیاد 
است؛ شما ملاحظه کنید شب عید، قیمت 
میوه و مانند این ها خیلی گران است؛ میوه 

فراوان، امّا قیمت ها بسیار بالا .
حالا بعد از گذشت حدود چهار ماه از این 
صحبت ها، قیمت هندوانــه هم به عنوان 
ارزان ترین میوه کم کم سر به فلک می کشد 
و همین میوه نیز از ســبد مصرفی خانوار 

کنار می رود.
در سال گذشته در چنین روزهایی قیمت 
هر کیلو هندوانه بین ۱۲۰۰ تا ۲۵۰۰ تومان 
بود اما در ســال جاری قیمــت این میوه 
افزایش یافته است. اســداله کارگر رئیس 

اتحادیه میوه و سبزی تهران به تازگی طی 
گفتگویی قیمت هر کیلو هندوانه را ۳ هزار 
و ۵۰۰ تا ۵ هــزار و ۵۰۰ تومان اعلام کرد 
و گفت: گزارش ها حاکی از آن اســت که 
صادرات هندوانه منجر به نوسان قیمت در 

بازار شده است.
رئیس اتحادیــه میوه و ســبزی تهران با 
انتقاد از نبود برنامه ریزی مناســب برای 
صادرات بیان کرد: بــا توجه به آنکه برنامه 
ریزی اصولی برای هندوانه نیست تا مازاد 
محصول به بازارهای هدف صادر شود، از این 

رو شاهد نابه سامانی بازار هستیم.

    چقدر هندوانه صادر شده است؟ 
ارزآوری هندوانه چقدر است؟

آخریــن آماری که گمرک بــرای تجارت 
منتشر کرده است آمار دو ماهه فروردین 
و اردیبهشت ماه سال جاری می باشد. آمار 
گمرک ایران از صادرات دو ماهه محصولات 
کشاورزی در ســال ۱۴۰۰ نشان می دهد 
که هندوانه در جایگاه نخســت صادرات 
این بخش قرار دارد و از صادرات پسته نیز 

سبقت گرفته است.
در این مدت هندوانه با حدود ۸۸ میلیون 
دلار، ارزآورترین محصول کشاورزی بوده 
اســت. بنابر آمارهای گمرک در فروردین 
و اردیبهشت امسال ۴۰۲ میلیون و ۵۷۶ 
هزار و ۵۱۰ کیلو هندوانه به کشورهای دیگر 
صادر شده که ارزش دلاری آن ۸۷ میلیون 
و ۸۷۷ هزار و ۲۴۰ دلار و بخش عمده این 

صادرات به کشورهای حاشیه خلیج فارس 
بوده است. در همین مدت کشور ما ۹۴ هزار 
و ۷۰۰ تن خربزه به ارزش ۲۴ میلیون دلار 
و ۱۳۰ هزار و ۷۰۰ تن سیب به ارزش ۳۸ 

میلیون دلار صادر کرده است.
ســیدرضا نورانــی رئیــس اتحادیه ملی 
محصولات کشــاورزی ایران با بیان اینکه 
عمده محصول هندوانه از ایران به کشورهای 
حوزه خلیج فارس صادرات می شود، یادآور 
شــد که این محصول در روسیه، ترکیه و 
 CIS مقدار کمی نیز در بازار کشــورهای

خریدار دارد.
وی گفت: هــر من )معــادل ۴ کیلوگرم( 
هندوانه صادراتی ایران در بازار کشورهای 
جنوب خلیج فارس از ۳ درهم شروع و تا ۷ 

درهم قیمت می خورد.
نورانی همچنین استان های جنوبی ایران را 
مبدا اصلی صادرات هندوانه عنوان کرد. این 
در حالی است که به گفته وی، این محصول 
جزو کالاهای صادراتی آب بر کشور است 
حال آنکه ایران با معضل بزرگ کمبود آب 

مواجه است.

    خروج آب مجازی در بحران آبی 
ایران | ۴۵3 میلیارد مترمکعب آب 

در دو ماه ابتدای سال صادر شد
در حالی که مهمتریــن محصول وارداتی 
ایران در بخش کشاورزی گندم است، حالا 
هندوانه به مهمتریــن محصول صادراتی 
ایران در بخش کشاورزی تبدیل شده است! 

برای تولید گندم آب بسیار کمتری نسبت 
به تولید هندوانه نیاز است و این وضعیت 
نشــان می دهد که ایران هیچ استراتژی 
مناسبی برای تولید و صادرات محصولات 

کشاورزی ندارد.
مســئولان وزارت نیرو  مدعی هستند که 
برای تولید هر کیلــو هندوانه حدود ۸۰۰ 
متر مکعب آب مصرف می شود. البته علی 
مراد اکبری معاون آب و خاک وزارت جهاد 
کشاورزی طی مصاحبه ای با رد این موضوع 
و با اشاره به اینکه ما با استفاده از سیستم 
های نوین میزان مصــرف آب برای تولید 
هندوانه را تا حد زیــادی کاهش داده ایم 
گفت: ما با استفاده از تیپ و مالچ آب بری 
هندوانه  را از ۱۲ هزار به ۴۵۰۰ متر مکعب 

کاهش داده ایم.
حالا اگر فرض را بر این بگذاریم که به طور 

متوسط هر هندوانه صادراتی ۴ کیلوگرم 
بوده باشد با توجه به اینکه در دو ماهه سال 
جاری  ۴۰۲ میلیــون و ۵۷۶ هزار و ۵۱۰ 
کیلو هندوانه به خارج صادر شده است، می 
توان نتیجه گرفت که تعداد ۱۰۰ میلیون 
و ۶۴۴ هــزار و ۱۲۷ عدد هندوانه به خارج 
از کشور صادر شده اســت. اگر برای تولید 
هر هندوانه همــان ۴۵۰۰ مترمکعب آب 
مصرف شده باشد می توان نتیجه گرفت که 
۴۵۳ میلیارد مترمکعب آب مجازی ایران به 
خارج صادر کرده است. این در حالی است 
که کشور ایران در خشکسالی به سر می برد!

    الگوی کشــت مناسبی نداریم، 
کدام نهاد مقصر است؟

متاسفانه در این سال ها هرگز الگوی کشت 
مناسبی نداشته ایم و این مسئله را به وضوح 

در همین واردات گندم و صادرات هندوانه 
آن هم در این دوران خشکسالی می توان 
دید. سیدرضا نورانی رئیس اتحادیه ملی 
محصولات کشاورزی ایران در واکنش به این 
موضوع با تاکید بر اینکه، طی سال های اخیر 
نسبت به روال صادرات و واردات محصولات 
کشاورزی کشور، به مقامات مسئول به ویژه 
وزارت جهاد کشاورزی هشــدار داده شد 
اما گوش شنوایی نیست، افزود: کشاورزی 
ایران، از نبود الگوی کشــت منظم در رنج 
است و در حالی که استان های کشور هر یک 
دارای ظرفیت کشــت و تولید محصولات 
مختلف است، از این فرصت استفاده نشده 
و با تدبیــری که از ســوی دولت هیچ گاه 
پیگیری نشد نتوانستیم محصولاتی با ارزش 
افزوده بالا تولید و به صادرات کشــاورزی 

معنی و رونق دهیم.

هندوانه با طعم تلخ گرانی ؛  

صادرات هندوانه یا خروج آب مجازی از کشور؟
قیمت هندوانه این روز ها افزایش یافته اســت و دلیل این 
مســئله به صادرات این محصول باز می گردد. در دو ماهه 
ابتدایی سال جاری ایران بیش از ۴0٢.۵ میلیون کیلو هندوانه 
به خارج صادر کرده است. این در حالی است که برای تولید هر 

کیلو هندوانه ۴۵00 مترمکعب آب مصرف می شود.

بازار

بــازار

بیسکوییت های یک میلیون و ۵00 هزار تومانی در راه ایران!
دبیرکل بنکداران موادغذایی ضمن اشاره به اینکه بیسکوییت های وارداتی یک میلیونی در کشور مورد 

استقبال قرار گرفته است، خبر از ورود بیسکوییت های یک میلیون و ۵00 هزار تومانی به کشور را داد.

قاسمعلی حسنی در این باره اظهار کرد: با شیوع کرونا و کاهش سفرهای خارجی مصرف تنقلات و کالاهای خوراکی لوکس 
نسبت به سال های گذشته افزایش یافته و همین امر منجر به افزایش واردات این دست کالاها شده است.

وی ادامه داد: به دلیل فروش فوق العاده این تنقلات و استقبال بالای بخشی از افراد جامعه از این اقلام،  بیسکوییت های 
یک میلیون تا یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومانی آلمانی، سوییسی، فرانسوی و انگلیسی در راه است.

دبیرکل بنکداران مواد غذایی اضافه کرد: قیمت این بیسکوییت ها معادل یارانه دوسال اقشار آسیب پذیر جامعه است و به 
صورت غیر رسمی وارد کشور می شوند و دولت نیز حقوق گمرکی از آنها دریافت نمی کند.

وی در پایان گفت: به دولت پیشنهاد می کنیم که در این بخش شفاف سازی انجام شود. اگر واردات این کالاها آزاد است 
پس بایستی اجازه داده شوند واردات کالاهای اساسی تر مانند شکر و ...هم آزاد شود.

لپ تاپ  لنوو چند؟
آنچه در زیر می آید قیمت انواع لپ تاپ لنوو در سطح بازار است.

فناوری

همه چیز در مورد »ویندوز 11« و عرضه آن به بازار فناوری
پس از افشــای فایل 
نصب و تصاویر اولین 
نسخه  آزمایشی ویندوز 11، بسیاری از کاربران 
متوجه شباهت ظاهری این نسخه و ویندوز 
10 ایکس، یا به طور دقیق تر پروژه سان ولی 
)Sun Valley( شــدند. سان ولی که ابتدا 
برای سیستم  عامل ویندوز 10X درنظر گرفته 
شده بود، به عنوان پروژه ای برای بازطراحی 
ظاهر ویندوز معرفی شد، نه در حد اسمی برای 

به روزرسانی سیستم  عامل.

پســت مایکروســافت در وبلاگش بــرای اعلام 
به روزرسانی ماه می ویندوز ۱۰ نیز به این شایعات 
دامن زد. در این پست، مایکروسافت اشاره کرد برخی 
از ویژگی های سیستم  عامل منحل شده ۱۰X را به 
»سایر قســمت های ویندوز« منتقل خواهد کرد. 
وینــدوز ۱۰ ایکــس )۱۰X Windows(  قرار 
بود تحت پروژه ســان ولی، ظاهر ویندوز را مانند 
سیستم عامل هایی چون مک و کروم و آیپد مدرن و 
نوآورانه کند، اما عرضه  آن به خاطر همه گیری کرونا 

به تأخیر افتاد و بعد به طور کامل منحل شد.

    تغییرات تجربه کاربری در ویندوز 11
مایکروسافت قبلًا به طور رســمی به برخی از این 
ویژگی های جدید اشاره کرده است؛ از جمله تجربه 
بهبودیافته تایپ صوتی، کیبورد لمسی مدرن شده با 
اندازه بهینه کلیدها، صداها، رنگ ها، انیمیشن ها و 

حتی فونت ها و آیکون های جدید. 
در این مدت، ماکاپ هــای زیادی از طراحی جدید 
ویندوز در پروژه ســان ولی افشا شــد و در نسخه 
اینسایدر ویندوز ۱۰ هم کدهایی بود که به طراحی 

ظاهری این سیستم عامل مربوط بود، اما فعال 
نشده بود. برای مثال، منو استارت شناور 

و فهرست پرش )jump list( شناور 
در نوار وظیفه، گوشــه های گرد شده 
ویندوزها و منوها و همچنین ظاهری 
جدید برای مرکز عملیات که شــامل 

اسلایدر می شود. 
مایکروســافت برنامه های 

بــرای  را  خــود 
ی  ز ن ســا ر مد
تجربــه کاربری 
در وینــدوز در 
فراخوان شغلی 

خود در ماه ژانویه 
تأیید کرد: 

در این تیم، شــما با پلتفرم اصلــی ما و همچنین 
شرکای ســرفیس و OEM ما برای ارائه ظاهری 
مدرن و گســترده به تجربیات وینــدوز همکاری 
خواهید کرد تا به مشتریان خود نشان دهیم ویندوز 
برگشته و همچنین مطمئن شویم ویندوز بهترین 
تجربه کاربری سیستم  عامل از نظر مشتریان است. 

همچنین گزارش  شده است مایکروسافت به بخش 
تنظیمات ویندوز، آمار و ارقام مربوط به مصرف باتری 
را نیز اضافه خواهد کرد. این ویژگی سال ها است در 
گوشی های هوشمند وجود داشته است و خلأ آن 
در سیســتم عامل ویندوز به خوبی حس می شد. 
ویژگی های شایعه شده دیگر که احتمالا از سان ولی 
به ویندوز ۱۱ اضافه شوند، شامل قابلیت حذف اکثر 
اپلیکیشــن های از پیش نصب شده مایکروسافت، 
بهبود قابلیت snap assist )مربوط به تقسیم 
و مدیریت پنجره ها( برای نمایشــگرهای خارجی 
و داشــبوردی برای حساب مایکروســافت در نوار 

ابزار است.
این تجربیات کاربــری جدید احتمالا بــه اندازه 
تغییرات ویندوز ۸ نسبت به ویندوز ۷ تکان دهنده 
نخواهد بود. به نظر می رسد مایکروسافت در این مدت 
 Fluent خود را به طور کامل به توسعه زبان طراحی
Design که چهار سال پیش از آن رونمایی کرد، 
وقف کرده است تا تجربه ویندوز را در دستگاه های 
لمسی بهبود بخشد و با ایجاد تغییرات جزئی که در 
کنار هم منجر به تجربه کاربری آشنا اما در عین حال 
متفاوتی خواهند شد، حس مدرن تر و نوآورانه تری 

را برای کاربران سیستم  عامل خود به ارمغان آورد.

    تغییرات مایکروسافت استور در ویندوز 11  
مایکروســافت در خــلال 
رونمایی از ویندوز ۱۱، 
نسخه  جدید 

فروشگاه ویندوز را نیز معرفی کرد و آن را قدم بزرگی 
برای ایجاد تحول در اکوسیستم ویندوز دانست. این 
در حالی است که مایکروسافت تاکنون هیچ گاه قادر 
به جلب نظر توسعه دهندگان و ایجاد محلی یکپارچه 
و مملو از نرم افزار های مختلف نشده و فروشگاه کنونی 

ویندوز نمادی از شکست در این زمینه است.
شاید بتوان مهم ترین به روزرسانی فروشگاه ویندوز را 
تغییر سیاست مایکروسافت در قابل توسعه دهندگان 
دانست. اکنون هر شــرکتی قادر خواهد بود انواع 
نرم افزار را اعم از Win۳۲، یونیورســال UWP و 
PWA در فروشگاه و در دســترس کاربران قرار 
دهد. در سال ۲۰۱۹ مایکروســافت آرزوی ایجاد 
اکوسیســتمی جامع از اپلیکیشن های UWP را 
به فراموشی سپرد و فروشــگاه خود را میزبان انواع 

win۳۲ نیز کرد.
همچنین امکان عدم استفاده از سیستم پرداخت 
پیش فرض مایکروسافت در دسترس است تا تمامی 
هزینه های پرداختی کاربران برای اپلیکیشــن ها 
به صــورت کامل به توســعه دهنده برســد. البته 
این موضــوع در خصوص بازی ها صادق نیســت. 
مایکروسافت اعتراف کرده سخت افزار گران قیمت 
ایکس باکس را با ضرر مالی به فروش می رســاند و 
سودش را از ۳۰ درصد سهم فروش بازی ها و سرویس 
اشتراک به دست می آورد. این شرکت اخیرا اعلام 
کرد از اول آگوست )۱۰ مرداد(، کمیسیون خود را 
برای بازی هایی که در فروشــگاه ویندوز به فروش 
برسند، از ۳۰ درصد به ۱۲ درصد کاهش خواهد داد.

    اپلیکیشن های اندرویدی در ویندوز 11
دیگر قابلیت بزرگ فروشــگاه جدید مایکروسافت 
وجود اپلیکیشن های اندرویدی در آن است که در 
نســخه  جدید ویندوز به راحتی اجرا خواهند شد. 
این قابلیت به لطف یکپارچه شدن فروشگاه آمازون 
با فروشگاه ویندوز به ارمغان خواهد آمد. در پایان نیز 
باید به برخی تغییرات رابط کاربری اشــاره کرد تا 
یکپارچگی بیشتری با زبان طراحی ویندوز 

۱۱ داشته باشد.
با عــزم جــدی مایکروســافت در 
ایجــاد تحــول در وینــدوز ۱۱ و 
تمامی بخش هــای آن، به نظر 
می رسد فروشگاه اپلیکیشن ها 
و نرم افزار های وینــدوزی نیز به 
لطــف سیاســت های جدید با 
اقبال بیشــتری از ســوی 
توسعه دهندگان و کاربران 

مواجه شوند.

زومیت
گــــزارش



 مهندس صنایع غذایی 
با مدرک فوق لیسانس یا دکترا

آشنا به آزمون های شیمیایی و میکروبی مواد غذایی
K.partack@gmail.com :ایمیل

تلفن: 09909350400

  روانشناس، تمام وقت
  شــریک مالی و تخصصی در زمینــه فعالیت های 

روانشناسی
 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود 
را به واتس اپ زیر ارسال نمایند. لطفا از تماس تلفنی 

خودداری نمایید.
)Whatsapp( 09137857168

یک مجموعه  خرازی و  آرایشی در اصفهان )محدوده 
ملک شهر - مفتح( جهت تکمیل کادر خود به نیروی 

حرفه ای و خوش برخورد خانم نیازمند است.
 ساعات کاری: یک نفر از 9 تا 14 و یک نفر از 15 تا 22:30

 مزایا: حقوق هر شیفت 1 میلیون تومان
 آدرس: محدوده ملکشهر - مفتح

تلفن: 09339294827 

استخدام 5 عنوان شغلی در شرکت ملل آرمه آپادانا 
در  اصفهان

**  سرپرست دفتر فنی آقا
**   کارشناس دفتر فنی آقا

**   کارشناس اجرایی آقا
**   تکنسین اجرایی برق و مکانیک آقا

**   سرکارگر آقا
 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم جهت مشاهده 
جزئیات بیشتر به لینک زبر مراجعه نمایند و رزومه خود 

را به واتس اپ زیر ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Whatsapp( 09137861800

شرکت معتبر تولیدی واقع در شهرک صنعتی مورچه 
خورت،  با ســرویس ایاب و ذهاب دعوت به همکاری 

می نماید:
**کارشناس یا کارشناس ارشد  نساجی

** کارشناس  صنایع
** کارمند حراست و بازرسی

** اپراتور و  تکنسین تاسیسات
** اپراتور  برق و الکترونیک 

** اپراتور تولید
** خیاط

لطفا جهت دریافت اطلاعات بیشــتر تماس  حاصل 
فرمائید: )ساعات تماس 8 صبح  الی 16 (

 جهت انجام مصاحبه همراه داشتن اصل کلیه مدارک 
هویتی، مدرک تحصیلی و یــک قطعه عکس الزامی 

می باشد.
03145642737   ،09221047741

فروشنده خانم،   تمام وقت، پاره وقت
  حقوق اداره کار،   بیمه

  اصفهان، محدوده خیابان کمال
03132294303 ،09134107509

کارشناس فروش )فروشنده (  
 مجرب و آشنا به فروش مویرگی

 کار در زمینه لوازم خانگی )تلوزیون(
 مستقر در استان

  شهرهای مورد نیاز:  اراک،  لرستان،  قزوین،  زنجان،  
اصفهان

متقاضیان واجد شرایط که در زمینه فروش لوازم خانگی 
و خصوصا فروش تلوزیون، پیشینه ای قبلی داشته و در 
این کار تجربه لازم را دارند ، درخواست میشود رزومه 

خود را ارسال نمایند.
02182191279 ،09192223269

  کارگر ساده، نیمه ماهر و ماهر
  جهت کار در زمینه  تاسیسات ساختمان

 حقوق توافقی 
محدوده کار: سطح شهر اصفهان
  ساعت تماس: 8 صبح تا 8 شب

09133148503

**کارپرداز
** حسابدار

09133105626

فروشنده )مواد غذایی(
  نوع همکاری: تمام وقت

  جهت فروش برنج
  با سابقه بالا در شرکت های معتبر برنج

  ساکن شهر اصفهان،   حقوق ثابت
  پورسانت،   بیمه

 از متقاضیان واجد شرایط خواهشمندیم رزومه خود را 
به ایمیل یا واتس اپ زیر ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

)Whatsapp( 09024261504
info@jashnvarehrice.com

نیروی  باطریساز  با حقوق و مزایا
تلفن: 09130831601 

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

متالورژ آقا
  سابقه کار در شرکت های فولادی

  دیپلم متالورژی دارای سابقه کار در فولادسازی
  فوق دیپلم متالورژی دارای سابقه کار در فولادسازی

  لیسانس متالورژی دارای سابقه کار در فولادسازی
  حقوق طبق توانمندی

  بیمه، بیمه تکمیلی،   وعده غذایی
hr@anasteelco.com

کسب و کار
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

ذخیره اطلاعات دیجیتالی واکسن در گوشی های اندرویدی
گوگل به کاربران اجازه می دهد سوابق واکسیناسیون خود را به راحتی در دستگاه های اندرویدی ذخیره 
کنند. گوگل در یک پست وبلاگ اعلام کرد کاربران تا هنگامی که دولت یا سازمان درمانی آنها از سیستم 
گوگل برای قابل دسترس کردن نتایج پزشکی آنها با استفاده از ابزارهای جدید استفاده کنند، می توانند 
اطلاعات واکسیناسیون یا وضعیت کووید ۱۹ خود را در تلفنشان ذخیره کرده و هر زمان که بخواهند به آن 

دسترسی داشته باشند. این قابلیت فعلا در آمریکا قابل دسترس است اما در کشورهای بیشتری عرضه خواهد 
شد با این حال گوگل به این کشورها اشاره نکرده است. گوگل اعلام کرد کپی این اطلاعات را نگهداری نمی کند.

کالیفرنیا یکی از ایالت های آمریکاست که برنامه ای را برای قابل دسترس کردن کارت های دیجیتالی از طریق سیستم 
این ایالت آغاز کرده است. شرکت های فناوری در زمینه گذرنامه های واکسن دیجیتالی تلاش کرده اند به خصوص که بعضی از 

شرکت ها و مکان ها خواهان مدرک هستند. کارت های قلابی در حال حاضر به یک مشکل تبدیل شده اند.
بر اساس گزارش بلومبرگ، گوگل و اپل در آغاز همه گیری کووید ۱۹ تلاشهایی را برای ردیابی بیماری با استفاده از تلفن های همراه آغاز کردند 
اما این تلاش ها پیشرفت قابل ملاحظه ای در میان دولت  ها و مصرف کنندگان نداشت. در حال حاضر شرکت هلث وانا که یک شرکت اطلاعات 

پزشکی است، از سیستم گوگل در لس آنجلس استفاده می کند.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
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با حمایت ویژه فولاد مبارکه صورت گرفت؛

امضای تفاهم نامه راه اندازی و تجهیز نخستین آزمایشگاه صنعت 4.0 میان فولاد مبارکه و دانشگاه صنعتی اصفهان

رونمایی از 22 پروژه 
تحول دیجیتال 

فولادمبارکه، اولین 
گردهمایی مدیران 

پروژه شرکت ایریسا، 
اولین گردهمایی گروه 

های تخصصی این 
شرکت و نخستین 
رویداد ارائه برنامه 
و بودجه سال 1400 

بخشی از اقدامات سال 
گذشته شرکت ایریسا 

است

تفاهم نامه راه اندازی و تجهیز نخســتین آزمایشگاه 
صنعت 4.0 در کشور میان شرکت فولاد مبارکه، دانشگاه 
صنعتی اصفهان و شرکت ایریسا و با حمایت ویژه شرکت 

فولاد مبارکه به امضا رسید.

در آیین امضای تفاهم نامه 
راه اندازی و تجهیز نخستین 
آزمایشــگاه صنعت 4.0 در 
کشور، ســید مهدی نقوی، 
معاون تکنولوژی شــرکت 
فولادمبارکه، ســید مهدی 
ابطحــی، رئیس دانشــگاه 
صنعتی اصفهان، رسول سرائیان، مدیرعامل 
شرکت ایریســا، احمدرضا تابش، رئیس 
دانشکده برق و کامپیوتر دانشگاه صنعتی و 
جمعی از اساتید و مدیران شرکت ایریسا و 

شرکت فولاد مبارکه حضور داشتند.
 سید مهدی ابطحی، رئیس دانشگاه صنعتی 
اصفهان، در این مراســم اظهار کرد: امروز 
ورود به نسل چهارم دوراهی بودن و نبودن 
است و اساسا رقابت پذیری، تغییر فضای 
کار و ماموریت ها نشــان می دهد که در 
مسیر پیش رو خواهیم بود و یا حذف شدنی 

هستیم.

   پیشگامی فولاد مبارکه در زمینه 
هوشمندسازی صنعتی

وی افزود: امروزه اهداف دانشگاه صنعتی 
اصفهان بازتعریف شــده اســت و محیط 
دانشــگاه باید به انتظــارات جامعه هدف 
پاسخ دهد و از ســوی دیگر با ورود تحریم 
ها ونوســانات بازار صنعت ناگزیر به هدف 
گذاری هوشمندســازی است که شرکت 
فولاد مبارکه در این مهم پیشــگام صنایع 

کشور شده است.
رئیس دانشــگاه صنعتی اصفهان تصریح 
کرد: شرکت فولاد مبارکه با پیش گرفتن 
هوشمندسازی، ماندن را انتخاب کرده است 
و دانشــگاه صنعتی اصفهان هم با توسعه 
مراکز تحقیقات و ایفای مسئولیت اجتماعی 
و جذب نیروی انسانی و هیئت علمی پرکار 
ســعی دارد، مانــدن را در دوراهی بودن و 

نبودن انتخاب کند.
وی اضافه کرد: فصل مشــترک دانشگاه 
صنعتی اصفهان با شــرکت فولاد مبارکه 
»هوش مصنوعی« است و توجه به نوآوری، 
تجاری ســازی و تبادل فناوری و اشتراک 
گذاری ساختارهای پژوهشی به همکاری 
با شــرکت فولاد مبارکه و فولادهرمزگان 

برآمده است.
ابطحی راه انــدازی و تجهیز نخســتین 
آزمایشــگاه صنعت 4.0 در کشــور را به 
فال نیک گرفت و گفت: امروز شــاهد آغاز 
همکاری با صنعت هستیم تا به دستاوردهای 
بزرگی دست یابیم و مایه افتخار است که 
شــرکت فولاد مبارکه دانشــگاه صنعتی 
اصفهان را برای نخستین آزمایشگاه صنعت 

4.0 را انتخاب کرده است.
شایان ذکر اســت موضوع صنعت 4.0 یا 
نسل چهارم اتوماسیون صنعتی، به ایجاد 
یک تحول دیجیتال در صنعت می پردازد. 
به عبارت دیگر این مفهــوم، بیانگر درهم 
تنیدگی و ارتباط همه جانبه اجزای سخت 
افزاری و نــرم افزاری هوشــمند از طریق 
بستر اینترنت اشــیاء در محیط صنعتی 
است. برقراری ارتباط اجزا از طریق شبکه 
اینترنت نســبت به اتوماسیون های نسل 
قبل که تنها از طریق شبکه های داخلی به 
هم مرتبط بودند، بستری برای بکارگیری 
هوش مصنوعی در مدیریت سیستم شده 
و همچنین امکان اســتفاده از زیر ساخت 
های پردازش ابری و محاسبات لبه را در کل 

زنجیره صنعت فراهم می سازد.
به طور خاص در صنعت فــولاد از مرحله 
اســتخراج گرفته تا بخش تولید و تحویل 
محصول نهایی، هوش مصنوعی می تواند در 
حوزه های مختلفی از جمله هوشمندسازی 
فرآیند تولید، ارتباط با مشتریان، تحلیل و 
مدیریت بازار، هوشمندسازی فرآیند تعمیر 
و نگهداری، نظــارت بهینه بر محیط کار و 
بهبود ایمنی محیط کار مورد استفاده قرار 
گیرد. همه این موارد موجب بهبود بازده و 
ایمنی محیط کار در کنار کاهش هزینه های 

تولید می شود.
ســید مهدی نقــوی معــاون تکنولوژی 
شــرکت فولاد مبارکه گفــت: مطابقت با 
اکوسیستم های جدید دنیا در دستور کار 
شرکت فولاد مبارکه اســت چرا که برای 
حضور در دنیــای امروز چــاره ای جز به 
روزرســانی با این تغییرات نیست و تحول 

دیجیتال یک باید است.

   مطابقت با اکوسیستم های جدید 
دنیا

وی با اشاره به آینده شرکت فولاد مبارکه 
اظهار کرد: از مدتی پیش، موضوع مطالعه 
و مطابقت با اکوسیستم های جدید دنیا در 
دستور کار شرکت فولاد مبارکه قرار گرفت و 
در راستای ایجاد تصویر آینده فولاد مبارکه 
و حضور در کلیه عرصه های تعریف و این 
ماموریت به مجموعه تکنولوژی این شرکت 
واگذار شــد. نقوی با بیان اینکه تغییرات 
شــگرفی در تمامی حوزه هــای صنعتی 
و علمی دنیا در حال اتفاق اســت، گفت: 
برای حضور در دنیای امروز چاره ای جز به 
روزرسانی با این تغییرات نیست چراکه تنها 
راه بقا در جهان کنونی همانا شناخت و درک 

این تغییرات است.

   آینده پژوهی روی میز مدیریت 
کلان شرکت فولاد مبارکه

معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه 
تصریح کرد: با مرور تاریخی در عالم صنعت 
به شرکت های بزرگ برمی خوریم که امروز 
اثری از آنها باقی نیست که بر اهمیت آینده 
پژوهی تاکید دارد و اینکه باید چه مسیری را 
درپیش گرفت مهمترین مساله ای است که 

بر روی میز رهبران یک سازمان قرار دارد.
وی با اشاره به مطالعه بر روی اکوسیستم 
های تعریف شــده بر مبنای دانش گفت: 
یافته های مطالعاتی ما را بــه 4 رهیافت 
رسانید که آینده شــرکت فولادمبارکه بر 
مبنای این 4 محور تنظیم شده است. اولین 
محور توسعه فرایندها بود؛ فرآیندهایی که 
به تولید محصولی به نام فولاد منجر می شود 
و بر اساس تکنولوژی های موجود در عرصه 

فولاد ایجاد و به کار گرفته می شود.
نقوی محور دوم آینده پژوهی در شــرکت 
فولاد مبارکه را اینگونه توضیح داد: محور 
دوم توسعه محصولات یک شرکت است. از 
آنجایی که چرخه معرفی محصولات به بازار 
در صنعت فولاد طولانی تر از سایر صنایع 
است و فرایند اجرا و دستیابی به محصول 
دشوار و هزینه بر است؛ بایستی این محور 
هم به درستی در بررســی ها مد نظر قرار 

می گرفت.
وی از »طرح تحول دیجیتــال« به عنوان 
ســومین موضوع الزام آور و مهم یاد کرد و 
گفت: محور سوم حرکت به سوی دیجیتالی 
شدن است که در این مطالعه به آن رسیدیم. 
اما چهارمین حوزه که در ایران به آن توجه 
نشــده اســت و به نظر می رسد شرکت 
فولاد مبارکــه به عنوان نخســتین واحد 
صنعتی آن را سیاست گذاری کرده است، 
 secular( »موضوع »اقتصاد چرخشی
economy( است که می تواند تضمین 

کننده بقا سازمان در درازمدت باشد. 
معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه 
با اشــاره به اینکه از تمام ظرفیت ها گروه 
فولادمبارکه در راســتای تحقق 4 هدف 
سیاست گذاری شــده بهره مند شده ایم، 
تصریح کرد: پیش بینــی آینده باعث می 
شود تا در بازار جهانی با تثبیت جایگاه، از 

رقبا پیش بیفتیم. 

   همکاری با پژوهشــکده فولاد به 
منظور  توســعه محصولات شرکت 

فولاد مبارکه 
نقوی با اشاره به ماموریت های »پژوهشکده 
فولاد دانشگاه صنعتی« در جهت توسعه 
محصولات برای گروه فولاد مبارکه و صنعت 
فولاد ایران، گفت: مفتخریم در سال گذشته 
دو اقدام مهم و استراتژیک در این پژوهشکده 
عملیاتی شــد؛ یکی تولیــد »پروتزهای 
انسانی« بود که در صنعت پزشکی کشور 
مورد استفاده قرار می گیرد و کشور را در این 
زمینه از واردات بی نیاز کرد. دومین اقدام 

این پژوهشکده، تاسیس »شرکت پشتیبانی 
و توســعه فناوری و نوآوری های شرکت 
فولادمبارکــه« با هدف ایجــاد یک مرکز 
)COE( بود تا بتوان با ســرمایه گذاری، 
شرکت فولادمبارکه را در دو حوزه »توسعه 
فرایند« و »اقتصاد چرخشی« توسعه دهیم 
و با بهره گیری از ظرفیت ملی این موضوعات 

را به عنوان ماموریت پیش ببریم. 

   طرح تحول دیجیتال شرکت فولاد 
مبارکه الزام آور و یک »باید« است

معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه 
استفاده از »طرح تحول دیجیتال« توسط 
تصمیم گیران مملکت نشان می دهد که 
سیاست گذاری شرکت فولاد مبارکه در این 
مسیر موفق خواهد بود، گفت: طرح تحول 
دیجیتال شرکت فولاد مبارکه الزام آور و یک 
»باید« است و این »باید« با شرط بقا توجیه 
شده است؛ چراکه در آینده نزدیک شرکت 
هایی که اسب تراوا را برعکس هل دهند؛ 

محکوم به فنا و شکست هستند.
وی افزود: طرح تحول دیجیتال در شرکت 
فولاد مبارکه با شعار »شرکت فولاد مبارکه 
هوشمند از سنگ تا رنگ« تعریف شد چراکه 
از سنگ آهن وارد شــده به این شرکت تا 
محصول رنگی در این مسیر گام بر می دارد.

   بــال دوم تحقق طــرح تحول 
دیجیتال تعامل سازنده با دانشگاه 

ها است
نقوی با اشاره به اینکه گروه فولاد مبارکه 
یک بال تحقق طرح تحول دیجیتال است، 
گفت: بلاشک بال دوم این طرح، دانشگاه ها 
هستند و با تعریف ماموریت ها و برنامه هایی 
در تعامل سازنده با دانشگاه ها برآمدیم که 
می توان به »مرکز تحول دیجیتال صنعت 
فولاد« با بهره گیری از دانش استارتاپ ها 
و همراهی دانشگاه تهران و معاونت علمی 
و فناوری ریاســت جمهوری در پردیس 

دانشگاه تهران کلنگ زنی شد.
وی کلنگ زنی »مرکز تحــول دیجیتال 
صنعت فولاد« را ســرآغاز طــرح تحول 
دیجیتال برشــمرد و افزود: در موضوعات 
مربوط به آینــده صنعت، با نــگاه ملی و 
تلمیحی به توان استان اصفهان اقدام می 
کنیم که راه اندازی نخســتین آزمایشگاه 
صنعت 4 در دانشــگاه صنعتی اصفهان با 

همین هدف دنبال شده است.
معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه به 
دوره پرورش رهبران طرح تحول دیجیتال 
شــرکت فولاد مبارکه با همراهی دانشگاه 
اصفهان هم گریــزی زد و گفت: این طرح 
به عنوان موردی عملیاتی برای دوره های 
جدید کاربردی آغاز شد و خوشبختانه ترم 
دوم این دوره در حال برگزاری است و اگر 
امروز تمام مدیران شــرکت فولاد مبارکه 
با ترمینولوژی »طرح تحــول دیجیتال« 
آشــنا هســتند و به کار می برند ماحصل 
تلاش شرکت ایریســا و مدیریت شرکت 
فولاد مبارکه است. وی به سومین برنامه در 
راستای تحقق طرح تحول دیجیتال اشاره 
کرد و افزود: بهتریــن فضایی که به لحاظ 
فنی می تواند در خدمت احداث نخستین 
آزمایشگاه صنعت 4.0 در کشور قرار بگیرد، 
دانشــگاه صنعتی اصفهان اســت چراکه 
همواره همکاری این دانشگاه با مجموعه 
گروه فــولاد مبارکه می توانــد به تربیت 
متخصصان در فضای آینده منجر شــود و 
این محققان می تواننــد در آینده نزدیک 
طرح تحول دیجیتال در کشــور را جاری 
سازند. نقوی با اشاره به مطالعات موردی از 
دانشگاه های آلمان، فرانسه و پلی تکنیک 
میلان، انتخاب دانشگاه صنعتی را شایسته 
دانســت و توضیح داد: ایجاد آزمایشــگاه 
صنعت 4.0 به عنوان یکی از بایدهای دیگر 
است و برای طرح تحول دیجیتال اجتناب 
ناپذیر خواهد بود چراکه معتقدیم موضوع 
پژوهش و ایجاد خبرگی در نســل جدید 
بایستی دردانشــگاه اتفاق بیفتد و شرکت 
فولاد مبارکه هم حامی این بخش باشد تا از 

نتایج آن در کشور بهره مند شویم
رسول سرائیان مدیرعامل شرکت ایریسا 
نیز در این مراسم با اشاره به اینکه در اواخر 
فروردین ماه گذشــته مدیرعامل شرکت 

فولاد مبارکه ماموریت جدیدی به شرکت 
ایریســا واگذار کرد، اظهار داشت: سرمایه 
انسانی پاشنه آشــیل هر بنگاه اقتصادی 
و صنعتی اســت و انتظار می رود استفاده 
ازتجارب بین المللی و همکاری با دانشگاه 
های بین المللی در پیشــبرد اهداف طرح 
دیجیتال فولاد مبارکه سازنده باشد تا این 

مسیر با کمترین خطا پیش برود.
وی با معرفی و گذر از تاریخچه شــرکت 
ایریسا اظهار کرد: این شرکت با هدف انتقال 
فناوری اتوماسیون صنعتی و سیستم های 
اطلاعات از شــرکت های اروپایی کارگزار 
 simens، ILVA، در ساخت فولاد نظیر

GTI و ...در سال ۱۳۷۱ تاسیس شد.
وی افزود: این شرکت تاکنون هزار و ۱۸0 
پروژه را با ۵44 پرسنل به سرانجام رسانیده 
اســت و ۵ رکن اصلی کســب و کار اعم از 
سیستم های اطلاعاتی، اتوماسیون صنعتی، 
شبکه و زیرساخت، تحول دیجیتال و کسب 
و کارهای کوچک و متوســط را دنبال می 
کند. مدیرعامل شــرکت ایریسا به برخی 
از افتخارات شرکت ایریســا اشاره ای کرد 
و توضیح داد: اخذ مجوز دانــش بنیان از 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
در ۸ محصول، ارتقای رتبه شرکت در بین 
۵00 شرکت برتر )از 4۱۶ به ۳۵۷(، اولین 
شرکت ایرانی دارای تمام سطوح اتوماسیون 

بخشی از افتخارات این شرکت است.

   کسب رتبه یک شــورای عالی 
انفورماتیک و انجام بیش از هزار و 100 

پروژه توسط ایریسا
وی به فعالیت بیش از ربع قرن این شرکت 
در صنعت کشور اشاره ای کرد و گفت: بیش 
از ۵۵0 نفر نیروی انســانی متخصص در 
این شرکت به فعالیت مشغولند که کسب 
رتبه یک شورای عالی انفورماتیک و انجام 
بیش از هزار و ۱00 پروژه در حوزه فعالیت 
شرکت به همراه کســب جایزه دو ستاره 
تعالی سازمانی از سازمان مدیریت صنعتی 
ایران و قرارگرفتن در میان ۵00 شــرکت 
برتر اقتصادی کشور از اهم افتخارات شرکت 

ایریسا محسوب می شود.
سرائیان ترکیب سهامداران شرکت ایریسا 
را به دو بخش تقسیم کرد و گفت: تا قبل از 
تیرماه سال گذشته سهامدار ۷۵ درصد این 
شرکت، فولاد مبارکه بود و ۲۵درصد دیگر 
را کارکنان وســایر افراد تشکیل می دادند 
که امروزه سهامدار 4۹صدم درصد شرکت 

ایریسا، شرکت فولاد هرمزگان است.
وی با بیان اینکه ۵.۹ درصد از ۵44 پرسنل 
فعال در این شرکت فارغ التحصیل رشته 
فن آوری اطلاعات هســتند، گفت: ۸۹.۲ 
درصد از نیروهای انســانی این شرکت در 
بخش عملیاتی و ۱0.۸ درصد هم در بخش 

پشتیبانی و ستاد به فعالیت مشغولند.
مدیرعامل شرکت ایریسا، با اعلام اینکه 40 
نفر از کارکنان فعلی این شرکت از دانشگاه 
صنعتی اصفهان فارغ التحصیل شده اند، 
تصریح کرد: ۳۶4 نفر از نیروی انسانی این 
شرکت مدرک تحصیلی کارشناسی و ۱۲0 
نفر هم کارشناسی ارشد دارند و بیشترین 

بازه سنی بین ۳4 تا 40 سال هستند.

   عملکرد شــرکت ایریسا در سال 
جهش تولید

وی ۵ مشتری کلیدی شــرکت ایریسا را 
شرکت فولادمبارکه، فولادهرمزگان، فولاد 

خوزستان، فولادامیرکبیر کاشان و فولاد 
سنگان معرفی کرد و توضیح داد: بر اساس 
نقشه مشتریان این شرکت تمام کشور را 

تحت پوشش خدمات خود قرار می دهد.
سرائیان در ادامه به عملکرد شرکت ایریسا 
در سال جهش تولید پرداخت و گفت: در 
سال گذشته، مرکز نوآوری تحول دیجیتال 
فولاد کلنگ زنی شــد و ســامانه آموزش 
مجازی ایریسا، LMS، راه اندازی گردید و 
از طرح تحول دیجیتال شرکت فولاد مبارکه 

رونمایی شد.
وی گفت: همچنیــن طرح نهضت مهارت 
افزایی ایریسا )نما( سال گذشته آغاز به کار 
کرد و اولین رویداد از سلســله رویدادهای 
 smart steel manufacturing
startup event معروف به ۳s برگزار 

شد.
مدیرعامل شرکت ایریسا با اشاره به افتتاحیه 
طرح پرورش رهبران تحول دیجیتال فولاد 
مبارکه اظهار کرد: طرح جامع منابع انسانی 
شرکت در اول آبان ماه آغاز شد و در اولین 
رویداد ریورس پیج، شرکت های منتخب 

بازدید میدانی داشتند.
وی به برگزاری دومین رویداد از رویدادهای 
۳s هم اشــاره ای کــرد و افزود: کســب 
تقدیرنامه دو ســتاره تعالی ســازمانی از 
ســازمان مدیریت صنعتی و ارتقای رتبه 
شرکت در بین ۵00 شرکت برتر بخشی از 
افتخارات این شرکت در سال جهش تولید 

بوده است.
ســرائیان بــه برگــزاری کارگاه تدوین 
پروژه های طرح تحول دیجیتال ایریســا 
هم گریزی زد وگفــت: رونمایــی از ۲۲ 
پروژه تحول دیجیتال فولادمبارکه، اولین 
گردهمایی مدیران پروژه شرکت ایریسا، 
اولین گردهمایی گروه های تخصصی این 
شرکت و نخســتین رویداد ارائه برنامه و 
بودجه سال ۱400 بخشی از اقدامات سال 

گذشته شرکت ایریسا است.

   ره نگاشت تحول دیجیتال شرکت 
فولاد مبارکه

وی از رونمایی طرح تحول دیجیتال ایریسا 
موسوم به ایریسا پلاس هم خبر داد و تصریح 
کرد: ره نگاشــت تحول دیجیتال شرکت 
فولاد مبارکه در چند بخش فولاد مبارکه 
هوشمند ۲، فولاد مبارکه هوشمند ۳، فولاد 
مبارکه هوشمند 4 و چشــم انداز ۱404 و 
فولاد مبارکه هوشــمند در سطح کلاس 

جهانی قابل ارزیابی است.
مدیرعامل شرکت ایریســا فولاد مبارکه 
دیجتیال و هوشمند ۲ را با اولویت نگهداری 
و تعمیرات هوشــمند، مدیریــت انرژی 
هوشمند، کنترل کیفیت هوشمند، بهره 
برداری و زنجیره ارزش هوشــمند معرفی 
کرد و افزود: برای رســیدن به این اهداف 
بهینه سازی برنامه های تعمیر و نگهداری 
با هوش مصنوعی، ساخت قطعات یدکی 
با استفاده از چاپ سه بعدی، تحلیل توان 
مصرف دستگاه ها با هدف کاهش مصرف 
انرژی برق و گاز، دستیابی به انرژی های سبز 
و افزایش دقت برنامه ریزی تولید صورت 

خواهد گرفت.
وی اضافه کرد: در مسیر هوشمندسازی و 
نوآوری فرایندها اولویت های هدف گذاری 
شده نظیر بهینه سازی فرایندهای زنجیره 
تامین، لجستیک هوشمند، محیط هوشمند 
و هوشمندسازی ســرمایه های انسانی و 

راهکارهای مالی هوشــمند در نظر گرفته 
شده است.

ســرائیان اولویت های مدیریت، پایش و 
تحلیل کلان داده هــا را در مرکز عملیات 
یکپارچه و واسط های هوشمند یکپارچه، 
تشــکیل دوقلوهای دیجیتال و توسعه ی 
سیستم های اطلاعاتی و نرم افزاری نسل 
چهارم برشمرد و گفت: برای رسیدن به این 
اهداف ایجاد اتاق های کنترل مرکزی توزیع 
شده، پایش و کنترل مجازی کل کارخانه با 
استفاده از VR و شناسایی و تبیین منابع 
داده ی داخل و خارج ســازمان و انطباق 
آن ها با موازین و اســتانداردهای دو قلوی 

دیجیتال در نظر گرفته شده است.
وی اولویت های فــولاد مبارکه متصل را 
اینگونه تبییــن کرد کــه ارزیابی و هدف 
گذاری، فرهنگ سازی، نواوری و آموزش 
نیروی انسانی، پلتفرم کارخانه هوشمند، 
توســعه زیرســاخت ارتباطات، توســعه 
زیرساخت رایانش و ذخیره سازی و امنیت 
فناوری اطلاعات و ارتباطات لحاظ شــده 
است و اضافه کرد: در این مسیر بهینه کاوی، 
انتخاب ناحیه هدف، تدوین و توسعه مدل 
بلوغ بومــی و راه اندازی پلتفــرم کارخانه 
هوشمند به صورت توزیع شده در کل گروه 
فولاد مبارکه بخشی از چگونگی رسیدن به 

این اهداف است.

   ایریسا سال 1404 به مرجع زیست 
بوم تحول دیجیتــال صنعت فولاد 

تبدیل می شود
وی با تاکید بر نگاه راهبردی و هوشمندانه 
مدیریت ارشد فولاد مبارکه و حمایت های 
مجموعه مدیریت این شــرکت و راهبری 
توسط شرکت ایریسا در تحقق طرح تحول 
دیجیتال گفت: ایریسا با شعار نماد نوآوری 
و تحول در صنعت قصــد دارد در ۱404 
به مرجع زیســت بوم تحــول دیجیتال و 
هوشمندســازی با اولویت صنعت فولاد 
تبدیل شود. سرائیان ارزش های سازمانی 
شرکت ایریســا درافق ۱404 را برشمرد 
و توضیح داد: مشــتری مــداری، تکریم 
کارکنان وذی نفعــان، خلاقیت، نوآوری و 
بهبود مســتمر، صداقت، رازداری و حفظ 
دارایی های اطلاعاتی مشــتریان و توجه 
به کیفیت خوشنامی حرفه ای و پایبندی 
به تعهــدات از ارزش های ســازمانی این 
شرکت است تا به ماموریت توانمندسازی 
صنعت با اولویت صنعــت فولاد در جهت 
 تولیــد، بهــره وری و مدیریــت کارآمد

 دست یابد.
وی چارچوب تحول دیجیتال ایریسا را در 
توسعه توانمندی و مهارتی جاری کارکنان 
و ایجاد مخــازن اســتعداد دیجیتال این 
شرکت برشمرد و گفت: توسعه محصولات 
و خدمات دیجیتال و نوآورانــه با قابلیت 
رقابتی، بهره مندی از فناوری های نوظهور 
در محصــولات و خدمــات در چارچوب 
 تحول دیجیتال ایریســا هــدف گذاری

 شده است.
مدیرعامل شرکت ایریسا مهمترین چالش 
امروز را سرمایه انسانی دانست و گفت: در 
مسیر تحقق و پیاده سازی تحول دیجیتال 
ســرمایه گذاری برای حفظ ونگهداشت 
نیروی موجود، جــذب نیروهای جدید و 
ایجاد انگیزه و مشوق های مادی و معنوی 
می تواند در عبور از این چالش مهم تلقی 

شود.
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